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„Mať 
rád ľudí

a milovať ľudí,
 to je celé tajomstvo

a snáď jediný 
recept

na šťastie.“

Jan Werich
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Po prestávke sme opäť usporiadali náš Obecný ples. Práca to bola veľmi náročná, nakoľko na 
samotnú prípravu sme mali obmedzený čas. Napriek tomu si dovolím tvrdiť, najmä na základe po-
zitívnych reakcií návštevníkov a hostí plesu, že sa nám mimoriadne vydaril.

Najskôr sme dali do poriadku kultúrny dom. Tu by som chcela poďakovať skutočne všetkým, 
ktorí sa zapojili od členov Komisie kultúry, športu a vzdelávania, cez našich hasičov z Bošáce i Za-
budišovej, pracovníkov obce, poslancov, členov DS Rozmarín a tiež všetkým jednotlivcom, že prilo-
žili ruku k dielu. Spoločnými silami sme vymaľovali chodbu, zhotovili strop v prísalí vrátane nové-
ho osvetlenia, vymenili všetky žiarovky za úsporné led svietidlá, opravili parkety, vymaľovali v sále 
obklady, zakúpili a nainštalovali nové krásne biele záclony, zapojili nový sporák v kuchyni a urobili 

veľké upratovanie…
Samotné intenzív-

ne prípravy plesu trvali 
celý týždeň. Od pondelka 
sme sa pustili do práce, 
aby bolo všetko včas a 
dôkladne pripravené, vy-
žehlené, nadekorované 
a nachystané tak, aby sa 
hostia cítili na našom ple-
se príjemne a odnášali si 
nezabudnuteľné zážitky.

Hostí plesu v sobotu 
podvečer vítal starosta 
obce Bc. Jozef Mihala, 
ktorý mal pre všetkých 
pripravený aj malý dar-
ček. 

pokrač. na str. 6
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moji milí spoluobčania!
Tak ako tečie voda dole našou Bošáč-

kou, tak aj čas letí ako táto voda a ani sme sa 
nenazdali a máme tu ďalšie vydanie nášho 
časopisu Prameň. 

Tento stĺpček by mal byť o tom, čo sme 
od posledného vydania urobili, na čom pra-
cujeme a čo nás ešte čaká.

Okrem každodennej agendy obecného 
úradu a pravidelných činností vykonáva-
ných pracovníkmi Sociálneho podniku a 
obecného úradu pracujeme na dokončení 
rozpracovaných projektoch a pripravujeme 
podklady na ďalšie. Okrem toho sme pripra-
vili pre Vás kultúrne ako aj športové podu-
jatia širokého spoločenského významu. Ale 
poďme pekne po poriadku.

Projekty
Podarilo sa nám úspešne dokončiť dva 

rozpracované projekty, teda že nám boli po 
administratívnej ako aj fyzickej kontrole na 
mieste zaslané finančné prostriedky, a to na 
projekt Zlepšenie technického stavu učební 
Základnej školy s materskou školou Ľ.V. Ri-
znera a projekt Spracovanie energetických 
auditov.

Začali sme realizovať ďalší projekt a to 
stojiská pri bytových domoch pre umiest-
nenie nádob na zber kuchynského odpadu. 
Tento projekt realizujú pracovníci Sociálne-
ho podniku Bošáca.

Podarilo sa nám vyrokovať zmenu pro-
jektu na vybudovanie detského ihriska Ro-
dinka, nakoľko jeho umiestnenie bolo ne-
šťastne určené. Naši hasiči by nemali kde 
trénovať. Preto sme hľadali možnosti ako sa 
s tým vysporiadať, čo sa nám našťastie po-
darilo. V tomto čase sa spracováva projekto-
vá dokumentácia a budovať začneme hneď 
ako vysúťažíme dodávateľa. 

Taktiež sme museli riešiť zmenu rele-
vantnej štúdie projektu Zlepšenia odpadové-
ho hospodárstva v obci Bošáca z roku 2022. 
Jedná sa o projekt dodania dvoch kontajne-
rov na zber biologicky rozložiteľného a ku-
chynského odpadu. Našťastie našej žiadosti 
vyhoveli a môžeme obstarávať kontajnery, 
ktoré budeme môcť používať na našom vo-
zidle a nebudeme musieť robiť na ňom žiad-
ne úpravy.

Ďalší veľký projekt, ktorý sa už čias-

točne realizuje a ešte ho treba dokončiť je 
projekt výstavby kompostárne v obci Bošá-
ca. Projekt je rozdelený na dve časti a to na 
dodanie strojov a zariadení, kde už úspešne 
prebehlo verejné obstarávanie, niektoré to-
vary sú už dodané, na niektoré ešte čakáme.  
Druhá časť projektu je stavba, ktorá pozo-
stáva z troch častí – samotná stavba, elektri-
na a technológia. Tu prebehlo niekoľko ve-
rejných obstarávaní a to najnovšie dopadlo 
tak, že hodnota zákazky je oproti predpokla-
danej cene schválenej v projekte vyššia cca 
o 200.000 eur. Prebehli rokovania s víťaz-
ným uchádzačom o znížení ceny. Podarilo 
sa nám vyrokovať určité zníženie, ale stále 
je cena za dielo neúmerne vysoká oproti tej, 
ktorú by sme zaplatili pred pol rokom, či v 
roku 2021. Budeme sa snažiť vyriešiť tento 
problém tak, aby to bolo pre obec čo najvý-
hodnejšie.

Ďalší projekt, ktorý prebieha je rekon-
štrukcia hasičskej zbrojnice a výstavba ga-
ráží pri hasičskej zbrojnici. Veríme, že tento 
projekt bude čo najskôr ukončený, aby sa 
mohli naši hasiči vrátiť do svojho domov-
ského stánku a mohli tak konečne pôsobiť v 
dôstojných priestoroch.

Neúnavne pracujeme aj na projekte IBV 
Pod Stráňami. Projekt je rozdelený taktiež 
na dve samostatné časti. A to výstavba inži-
nierskych sietí a samotná IBV. Momentálne 
pracujeme na ukončení stavebného povo-
lenia na výstavbu inžinierskych sietí. Tým, 
že je potrebné vybaviť a vyriešiť majetko-
vé pomery k pozemkom pod inžinierskymi 
sieťami, ako aj ďalšie povolenia potrebné k 
vydaniu stav. povolenia, neviem Vám teraz 
sľúbiť, kedy sa konečne začne s realizáciou 
tejto stavby, ale robíme všetko preto, aby 
sme predmetné povolenie čo najskôr vyba-
vili, aby sme mohli začať s verejným obsta-
rávaním na dodávateľa stavby.

Popritom sme z vlastných zdrojov zača-
li s rekonštrukciu priestorov pod kultúrnym 
domom, kde by sme chceli konečne vybu-
dovať dôstojné zázemie pre pracovníkov 
sociálneho podniku, ako aj pre komunálnu a 

ostatnú techniku. 
Veľmi ma teší, že sme čiastočne spre-

vádzkovali kuchyňu v kultúrnom dome, 
uložili podhľad v prísalí a inštalovali nové 
úsporné svietidlá do podhľadu a tieto 
priestory môžu opäť slúžiť našim občanom 
a spoločenským organizáciám.

Pred Obecným plesom sme vymenili 
všetky svietidlá v sále kultúrneho domu za 
úsporné, vymenili záclony, doplnili riady.

Vymenili sme vodovodnú prípojku do 
priestorov Sokolovne, ktorá bola už v hava-
rijnom stave.

Havarijný stav máme aj v školskej jedál-
ni a to na elektrických rozvodoch. Požiadali 
sme o dotáciu na riešenie tohto stavu, ale ne-
bolo nám vyhovené, preto budeme musieť 
riešiť tento stav z vlastných zdrojov.

Havarijný stav nám vytkla i kontrola 
z RÚVZ v telocvični pri ZŠ, kde opadá-
va omietka po zatečení strechy. Tento stav 
chceme taktiež riešiť cez dotáciu, žiadosť 
sme podali, čakáme na vyjadrenie prísluš-
ného orgánu. Nedostatky máme odstrániť do 
konca augusta.

Osadili sme stĺpy verejného osvetlenia 
a inštalovali lampy VO v časti Nad cintorí-
nom. Nad cintorínom v najbližšej dobe bu-
deme inštalovať spomaľovací prah, ktorý si 
občania bývajúci v tejto časti žiadali umiest-
niť z dôvodu zvýšenia bezpečnosti. Všetky 
potrebné povolenia máme, aj vysúťaženého 
dodávateľa, čakáme už len na dodanie po-
trebného tovaru. 

Viem, že Vás mnohých trápia výtlky na 
cestách, najmä v miestnych častiach ako 
Zabudišová, či Pole. Čakáme na teplejšie 
počasie a pustíme sa aj do týchto činností. 
Zakúpili sme pre našich pracovníkov vibrač-
nú platňu, ktorou budeme zhutňovať mate-
riál použitý do výtlkov, veríme, že to bude 
trvácnejšie riešenie ako doteraz. 

V najbližšej dobe nás čaká aj veľká zme-
na v evidovaní všetkých zložiek komunál-
neho odpadu. Po viacerých stretnutiach a 
rokovaniach sme spolu s poslancami obec-
ného zastupiteľstva dospeli k záveru, že 
zavedenie tohto systému do praxe bude pre 
našu obec a jej obyvateľov veľkým príno-
som. Už v najbližších dňoch Vás budeme 
o tomto systéme informovať podrobnejšie. 
Len v krátkosti by som Vám ozrejmil, že 
cieľom zavedenia tohto systému je zníženie 
komunálneho odpadu na minimum, nakoľ-
ko cena za jeho umiestnenie na skládku a od 
nového roka aj triedenie pred skládkovaním 
pôjde enormne nahor a môže sa stať, že cena 
pre obyvateľov neúmerne narastie. Preto 
najlepší spôsob ako platiť menej, respektíve 
neplatiť viac ako teraz, je zabezpečiť, aby sa 
do komunálneho odpadu nedostávali zložky, 
ktoré tam nepatria, napríklad kuchynský od-

pad, ktorého zber plánujeme taktiež zaviesť 
v čo najkratšom čase. Evidenčný systém 
ELWIS nám v tomto pomôže. Podrobnejšie 
sa tejto téme budeme venovať v samostat-
ných článkoch. 

Škola
Ako iste viete, naša Základná škola s ma-

terskou školou Ľ.V. Riznera sa od 1.2.2023 
spojila so Základnou umeleckou školou v 
Bošáci zriadenou od 1.9.2022. Teraz máme 
zriadenú Spojenú školu Bošáca. 

V zmysle platnej právnej úpravy bola 
zriadená Rady školy. Verím, že v tejto dobe 
má už za sebou prvé rokovanie, na ktorom 
si zvolili svojho predsedu a nebráni nám už 
nič v tom, aby sme ako zriaďovateľ vyhlá-
sili výberové konanie na nového riaditeľa/
riaditeľku. 

Rada školy musí dať zriaďovateľovi 
návrh na riaditeľa školy po úspešnom výbe-
rovom konaní do 2 mesiacov od vyhlásenia 
výberového konania. Zriaďovateľ, ak sú-
hlasí s návrhom, musí do 30 dní uzatvoriť 
pracovnú zmluvu s víťazným kandidátom. 
Verím, že najneskôr od 1.8.2023  bude v 
našej škole riaditeľ/riaditeľka menovaný/á, 
nie poverený/á a naša škola bude opäť tou 
najlepšou reklamou pre našu obec!

Kultúrne a športové podujatia
Počas uplynulého obdobia pripravila pre 

Vás obec a kultúrna komisia viacero zaují-
mavých podujatí, z ktorých najvýznamnej-
ším bol Obecný ples. Ohlasy boli vynikajúce 

a tešíme sa na ďalší ročník, na ktorom už v 
hlavách pracujeme teraz. 

Teší ma, že sa opäť obnovila tradícia 
fašiangovej zábavy s pochovávaním basy. 
Vynikajúce zabíjačkové špeciality pripravi-
li naši hasiči, ktoré pripravovali dva dni. O 
program sa postarali chlapci a dievčatá z FK 
Bosák a Divadelný súbor Rozmarín. V tom 
istom čase sa konal na Zabudišovej tradičný 
zábavný Fašánek s množstvom masiek, kto-
rý pripravili miestni obyvatelia v spolupráci 
s OZ Naša Zabudišová.

Pri príležitosti MDŽ sa ženy a dievčatá 
potešili besede s úspešnou cukrárkou p. Jan-
kou Baňákovou, ktorá predviedla prítom-
ným ženičkám svoje umenie priamo pred 
nimi. 

Hneď na začiatku roka sme sa stretli v te-
locvični ZŠ, kde sa konal už 8. ročník futba-
lového turnaja o Pohár starostu obce Bošáca. 
Radosť mám aj aj z obnovenia stolnoteniso-
vého turnaja v Bošáci i Zabudišovej. 

O jednotlivých podujatiach si môžete 
prečítať samostatné príspevky. 

Chcel by som srdečne poďakovať všet-
kým, ktorí ich pripravujú a organizujú, na 
úkor svojho voľného času a nezištne. Ďaku-
jem aj Vám občanom, že podujatia navšte-
vujete, lebo to robíme pre Vás, s radosťou a 
veľkým elánom.       

Spolupráca so susednými obcami
Na obecnom úrade v Trenčianskych Bo-

huslaviciach sa konalo stretnutie s relevant-

nými orgánmi za účelom zvýšenia bezpeč-
nosti na križovatke cesty I. triedy a odbočky 
do Bošáckej doliny. Táto úloha nám vyply-
nula zo zasadnutia Valného zhromaždenia 
Mikroregiónu Bošáčka. 

Ďalej prebiehajú rokovania ohľadom 
vybudovania čističky odpadových vôd v 
Trenčianskych Bohuslaviciach, ktorá za-
bezpečí odkanalizovanie Bošáckej doliny. 
Rokovania prebiehajú za účelom získania 
vhodného pozemku na jej výstavbu, čo je 
prvým krokom k úspešnému realizovaniu 
tohto projektu.

S obcou Haluzice sme podpísali zmluvu 
o vývoze KO ako aj dodatku ku zmluve o 
zbere triedeného odpadu, ktorými sme zlep-
šili systém týchto zberov ku spokojnosti obi-
dvoch strán. 

Na záver mi dovoľte popriať Vám prí-
jemné prežitie veľkonočných sviatkov, diev-
čatám veľa vody a tolerantných šibačov, 
šibačom pevné šibáky, ale všetkým hlavne 
pevné zdravie, šťastie a  rodinnú pohodu. 
Rád by som poďakoval mojim spolupra-
covníkom, spolupracovníčkam, poslancom 
OZ a členom odborných komisií za pomoc 
pri realizácii jednotlivých úloh, či obecných 
akcií. Vám milí občania za Vaše podnety a 
postrehy, ktoré nám pomáhajú riešiť malé, či 
väčšie problémy a tým môžeme robiť našu 
dedinku krajšou!

Bc. Jozef Mihala
starosta obce Bošáca

Komisia výstavby, územného plánova-
nia a rozvoja obce Bošáca zasadala v období 
od decembra 2022 do marca 2023 dva krát. 
A to dňa 16. februára a 16. marca. Komisia 
riešila úlohy zadané obecným zastupiteľ-
stvom a starostom obce.

Členovia vykonali obhliadku Kultúrneho 
domu v Bošáci, kde sa v pivničných priesto-
roch budujú nové priestory pre zamestnan-
cov prevádzky a sociálneho podniku. Pre 
pracovníkov vznikne nové zázemie v podo-
be šatne, sociálneho zariadenia a technickej 
miestnosti. Vo dvore kultúrneho domu sa 
členovia komisie zaoberali návrhom rieše-
nia pre vytvorenie parkovacích miest pre 
obecné vozidlá. V pláne má obec vybudovať 
kryté miesta (boxy) pre každé vozidlo. Tento 
návrh vypracujú poverení členovia komisie.

Na základe žiadosti občanov obce bol 
na zasadnutiach schválený a pre obecné za-
stupiteľstvo odporučený návrh zámeru na 
odpredaj obecného majetku v podobe mlyn-

ských náhonov. Takýmto odpredajom sa vy-
sporiadajú vlastnícke a užívateľské vzťahy 
k nehnuteľnostiam. Obec tieto pozemky ne-
využíva, pretože sa nachádzajú spravidla v 
záhradách alebo dvoroch občanov, ktorí na 
nich dlhodobo hospodária a riadne sa o po-
zemky starajú.

Obec Bošáca získala v roku 2022 dotá-
ciu z Ministerstva práce, sociálnych vecí a 
rodiny Slovenskej republiky na vybudova-
nie detského ihriska. Komisia rokovala o 
zmene umiestnenia tohto ihriska, ktoré bude 
vybudované v areáli futbalového a hasičské-
ho ihriska. Umiestnením detského ihriska 
podľa pôvodného projektu vznikla kolízia 
s tréningovou plochou, ktorú využívajú or-
ganizácie DHZ Bošáca a OŠK Bošáca, tak-
tiež aj obec pri organizácii hodov a ďalších 
akcií. Komisia preto rokovala s predsedami 
týchto organizácií. Na základe ich požiada-
viek komisia rozhodla o úprave projektu na 
umiestnenie detského ihriska tak, aby obe 

organizácie mohli ďalej využívať priestor 
ihriska bez obmedzení. Pri úprave umiestnia 
komisia musela zohľadňovať požiadavky 
organizácií ako aj lokálne pomery susedia-
cich pozemkov, aby nedošlo k narušeniu 
vlastníckych a užívateľských vzťahov.

Komisia sa zaoberala aj vybudovaním 
parkovacích miest pri dome smútku a vyspo-
riadaním  vlastníckych vzťahov k pozem-
kom, ktoré sú súčasťou projektu budovania 
chodníka, respektíve priestoru pre parko-
vanie v lokalite nad cintorínom. Komisia v 
tomto prípade zistila, že zmluvy s vlastníkmi 
pozemkov o vysporiadaní prepadli a preto je 
potrebné čo najskôr znovu rokovať s týmito 
vlastníkmi o odpredaji, respektíve prenájme 
pozemkov.

Ing. Martin Adámať
predseda Komisie výstavby, územného 

plánovania a rozvoja

z Bošáce informácie pre občana

z Komisie výstavby, územného plánovania a rozvoja 
12/2022 – 03/2023
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zbavíme sa odpadu, zbavíme sa problémov
„aká si mi krásna, ty rodná zem moja…“

Ešte pred pár rokmi sme žili v predstave, 
že keď sa zbavíme odpadu, najlepšie mimo 
svojho domu, zbavíme sa tým aj jedného 
z problému. „Hlavne, že mám pekný, až 
ukážkovo uprataný dvor. To, čo je za plotom 
môjho pozemku, už nie je moja starosť.“ 
Toto sú ale mylné predstavy o hospodárení s 
odpadmi. Doba sa mení a našťastie i názory 
na odpadové hospodárstvo. 

Bošáca patrí medzi obce, ktoré pri hos-
podárení s odpadmi patrí medzi vzornejšie 
obce Slovenska. Už viac rokov separujeme 
plasty, papier, sklo, kovy, zberáme elektro-
odpad či sezónne biologický odpad. Obec 
má svoj vlastný zberný dvor, kde môže 
každý občan vyviesť vytriedené zložky 
odpadu, taktiež stavebný odpad. V prípade 
väčšieho množstva stavebného odpadu je 
to, samozrejme, za poplatok, ktorý ale patrí 
medzi nižšie poplatky v rámci regiónu.  
Postupne sa čoraz viac občanov v súvislosti 
s odpadovým hospodárstvom správa uve-
domele, výsledkom čoho je čistejšia obec a 
menej komunálneho odpadu. Niektoré do-
mácnosti ukážkovo separujú všetok odpad, 
žiaľ, niektoré neseparujú vôbec. Všetok od-
pad končí v komunálnom odpade. Za vyse-
parovaný odpad neplatíme, obec ako kom-
penzáciu získava financie z envirofondu, 
ktoré vyrovnávajú náklady spojené s jeho 
likvidáciou. Naopak za komunálny odpad, či 
už jeho odvoz Technickými službami Nové 
Mesto nad Váhom a následné uskladnenie 
na skládke odpadu, platí obec trhovými ce-
nami, teda takými, ako ich obci predložia 
spoločnosti podieľajúce sa na jeho likvidá-
cii. 

Od 1. 1. 2024 bude na skládky odpadov 
možné ukladať iba upravený, resp. dotrie-
dený odpad. Z odpadu budú odstraňované 
zložky, ktoré do neho nepatria, ale ľahostaj-
nosťou niektorých občanov sa do neho do-
stali – plasty, sklo, bioodpad a pod. Samo-
zrejme, dotrieďovanie komunálneho odpadu 
sa prejaví na poplatku za likvidáciu odpadu. 
Cena výrazne porastie. Ľahšie sa bude „dý-
chať“ obciam, ktoré sú príkladné v separácii 
odpadu a obciam, ktoré sa na zmenu legis-
latívy pripravia a urobia dôležité opatrenia.

V súvislosti s novou legislatívou v odpa-
dovom hospodárstve obec Bošáca pripravuje 
zaviesť evidenciu zberu a separovania odpa-
du na úrovni domácností. V mesiaci marec 
pre poslancov Obecného zastupiteľstva obce 

Bošáca i členov Komisie pre životné pros-
tredie a starostlivosť o verejné priestranstvá 
pán Lukáš Šimor, zástupca firmy JRK Slo-
vensko s.r.o. pre Trenčiansky kraj, prezen-

toval v priestoroch zasadačky OcÚ Bošáca 
využívanie systému ELWIS, ktorý by sa 
mohol realizovať v obci Bošáca, s cieľom 
zníženia množstva komunálneho odpadu a v 
súvislosti s tým, aj zmiernenie spomínané-
ho očakávaného nárastu poplatkov za odvoz 
odpadu pre občanov obce Bošáce. Prednáša-
júci prezentoval výhody systému, skúsenosti 
s jeho zavedením v iných obciach. Každej 
domácnosti bude pridelený QR kód, ktorý 
bude nalepený na smetnej nádobe a na vi-
diteľnom mieste pri vchode do domácnosti. 
Tento kód bude snímaný pri zbere jednotli-
vých položiek odpadu, či už komunálneho 
alebo separovaného. Nebude možné, aby 
si domácnosť dala vyviesť navyše ďalšiu 
nádobu na komunálny odpad. Práve nao-
pak, zníženie intenzity vývozu a množstva 
komunálneho odpadu a zvýšenie separácie 
odpadu, má viesť k poskytovaniu úľav pri 
poplatkoch za odvoz odpadov na domácnosť 
za rok. Systém ELWIS, ktorý by sme radi 
spustili už na jar tento rok, vyhodnotí na-
kladanie s likvidáciou odpadov domácností 
v decembri. V ďalšom roku by bolo možné 

zodpovedným domácnostiam poskytnúť 
už pomerne vysoké finančné úľavy pri po-
platkoch za komunálny odpad. S takýmto 
systémom hospodárenia s odpadmi majú už 
niekoľko rokov skúsenosti viaceré obce na 
Slovensku, v ktorých občania platia nižšie 
poplatky oproti ostatným obciam. Najlepšie 
výsledky dosahuje obec Košeca. Poslanci a 
členovia komisie súhlasia so zavedením po-
užívania Služby ELWIS pre obec Bošáca. 
Obec v spolupráci s firmou ELWIS urobí 
pre občanov obce osvetu o danom systéme.

Z ďalšej činnosti komisie...
Komisia pre životné prostredie a starost-

livosť o verejné priestranstvá obhliadla ve-
rejné priestranstvá v obci. Odporúča údržbu 
zelených plôch patriacich obci. Okrem bež-
nej starostlivosti o zeleň, komisia navrhla 
výsadbu okrasnej zelene a trvalkových zá-
honov. 

Na námestí, na mieste, kde rástla smutná 
vŕba, odporúča vysadiť ihličnatý strom - jed-
ľu, ktorá by bola v čase Vianoc využívaná 
ako vianočný stromček. Taktiež navrhla 
úpravu zelene na cintoríne, ale radí úpravu 
vykonať až po výstavbe parkoviska a chod-
níka popri ceste do Haluzíc. Odporúča za-
tiaľ skrášliť cintorín okrasnými kríkmi a tr-
valkami. Taktiež výraznejšiu úpravu plochy 
a výsadbu stromov pred kultúrnym domom 
odporučila komisia až po rekonštrukcii kul-
túrneho domu.

Deň ZEME alebo vyčistime si Bošácu
Všetci tí, ktorým nie je ľahostajná čisto-

ta našej prírody a stav životného prostredia 
vo svojom okolí, sa 22. apríla 2023 od 8:00 
môžu zapojiť do akcie zameranej na zbie-
ranie odpadu, čistenie prírody a verejných 
priestranstiev. Obec Bošáca si dovoľuje 
osloviť svojich občanov a organizácie, aby 
sa zapojili do tohto podujatia a osobne pri-
spieť ku skrášleniu Bošáce. Obec v daný deň 
poskytne dobrovoľníkom plastové vrecia a 
bude celé podujatie koordinovať, pričom 
poskytne obecnú techniku, prípadne pracov-
né náradie. O Dni Zeme Vás budeme ešte 
informovať prostredníctvom obecného roz-
hlasu, internetu a sociálnej siete Facebook.

PaedDr. Daniel Bradáč
predseda Komisie pre životné prostredie 

a starostlivosť o verejné priestranstvá

z činnosti Komisie pre financie, rozpočet a dotácie
Poplatok za komunálny odpad, téma, 

ktorá je v našej obci neustále aktuálna a 
trápi mnohých z Vás. Ešte počas predvoleb-
nej kampane ste sa nám mnohí z Vás sťa-
žovali, že aj napriek separovaniu odpadu, 
platíte ako domácnosť vysoký poplatok za 
smeti. Aktuálne obec má jeden z najnižších 
poplatkov za smeti. Bohužiaľ zmena legis-
latívy nám neumožní udržať poplatok na 
tejto úrovni aj v nasledujúcich rokoch. Od 
1.1.2024 obec nebude môcť na skládku odo-
vzdať iný odpad ako dotriedený zmesový 
komunálny t.z. v odpade sa nebude môcť na-
chádzať sklo, papier, plasty, kovy. Odpad sa 
bude musieť dotrieďovať. Výška poplatku 
za skládkovanie bude závisieť od percenta 
vytriedenosti tohto odpadu. Čo znamená, že 
čím vyššie percento vytriedenosti, tým nižší 
poplatok obec za skládkovanie bude mať a 
to znamená aj nižší poplatok za smeti. Čo 
to znamená pre nás všetkých? Budeme sa 
musieť všetci snažiť ešte viac triediť a se-
parovať odpad, aby sme poplatok za sklád-
kovanie a tým aj za smeti v obci mali čo 
najnižší. Aby nedošlo k omylu, aj napriek 
tomu, že sa všetci budeme príkladne snažiť 
a odpad triediť,  zdvihnutiu samotného po-
platku za smeti sa nevyhneme. Ide len o to, 
či sa poplatok za smeti na osobu zvýši o 2  
€ alebo napr. až o  20 €. Ako jeden z moti-
vačných prvkov, ktorý by sme chceli zaviesť 
na podporu väčšej separácie, je zaviesť zní-

ženie poplatku na osobu pre domácnosti, 
kde sa preukáže veľké percento/množstvo 
triedenia odpadov. Tomuto by mal práve po-
môcť evidenčný systém ELWIS, ktorí nám 
predstavili kolegovia z komisie pre životné 
prostredie. V praxi by to fungovalo asi na-
sledovne. Systém by zaznamenával, každý 
vývoz separovaných zložiek odpadu z Vašej 
domácnosti (papier, plasty, sklo, kovy, tet-
rapaky). Systém by taktiež zaznamenával, 
ako často je potrebné u Vás vyvážať smetné 
nádoby na zmesový komunálny odpad (teraz 
sa vyvážajú v 2 týždňovom intervale). Cesta 
k zníženiu poplatku na domácnosť by bola 
odovzdávať čo najviac papiera, plastov, ko-
vov, skla, tetrapakov a naopak znížiť si čo 
najviac množstvo odovzdaného odpadu do 
„čiernych plastových alebo kovových sme-
tiakov“. 

Ďalšou oblasťou, ktorou sme sa ako 
komisia zaoberali sú poplatky za hrobové 
miesta. Keďže práve v tomto období skon-
čilo 10- ročné obdobie nájomných zmlúv, 
väčšine z Vás vznikla povinnosť zaplatiť 
viacero nájomných zmlúv naraz. Pre veľa z 
Vás to predstavovalo zaplatiť naraz aj 300 €. 
Na zasadnutí zastupiteľstva sme sa dohodli, 
že Vám budú akceptované aj platby v splát-
kach, musia sa však všetky zrealizovať v da-
nom kalendárnom roku. 

Finančná komisia v spolupráci s kultúr-
nou komisiou pre Vás pripravuje aj nový 

prevádzkový poriadok a cenníky pre kultúr-
ny dom v Bošáci a na Zabudišovej. Príprava 
nových cenníkov súvisí najmä s postupnou 
rekonštrukciou kuchyne v kultúrnom dome 
v Bošáci. Upravovať a dopĺňať sa budú cen-
níky aj na prepožičanie materiálneho vyba-
venia ako sú napr. stany a pivné sety. Taktiež 
sa budú prehodnocovať cenníky služieb za 
vozidlá, traktor, prívesný vozík, zametacie 
vozidlo. Naším zámerom je, aby ste veci 
prioritne zakúpené pre činnosť obce, mohli 
využívať aj vy občania. O všetkom budete 
postupne informovaní prostredníctvom we-
bovej stránky obce, sociálnych sietí a časo-
pisu. 

Ďalšou veľkou výzvou je pre nás aktuál-
ne aj nové programové obdobie na získava-
nie dotácií a samozrejme aj všetky aktuálne 
bežiace výzvy, do ktorých sme sa už zapojili 
alebo pripravujeme podklady na odoslanie 
žiadostí o dotáciu, či už ide o program ce-
zhraničnej spolupráce, Environmentálny 
fond, alebo Plán obnovy. Držme si palce, 
aby čo najviac našich žiadostí bolo podpore-
ných, aby sme obci v týchto pre samosprávy 
z finančného hľadiska veľmi ťažkých ča-
soch, ušetrili čo najviac financií a zároveň 
našu obec neustále rozvíjali. 

Mgr. Martina Hulínková
predseda Komisie pre financie, rozpočet 

a dotácie

nové nápady a inšpirácie v oblasti kultúry a športu
Na zasadnutiach Komisie kultúry, špor-

tu a vzdelávania pre Vás neustále hľadáme, 
vymýšľame a pripravujeme rôzne poduja-
tia. Intenzívne a s dostatočným predstihom 
sa pripravujeme na Bošácke hody, kde Vás 
bude čakať skutočne zaujímavý a pestrý 
program pre všetky vekové skupiny obyva-
teľov. Dlhodobejšiu prípravu si vyžadujú aj 
aktivity s družobnými obcami. Na hody pri-
vítame kamarátov z Černovíc, v júni sme po-
zvaní do Horních Ředic, s ktorými spoločný 
výlet máme naplánovaný na september. Na 
Březovú pôjdeme začiatkom septembra za 
zabíjačkovými dobrotami.

Spoločne so Zem. Podhradím pripra-
vujeme MDD pre našich najmenších, ktoré 
sa tento rok bude konať u našich susedov. 
Intenzívne sa zaoberáme aj prvým roční-
kom Bošáckeho kultúrneho leta, kde by sme 
chceli pre Vás pripraviť pestrú zmes aktivít. 
Koncom leta nás čaká aj oslava storočnice 
organizovaného športu v Bošáci. 

Hľadáme však aj možnosti financovania 
voľnočasových aktivít cez rôzne dotácie. 
Sledujeme rôzne výzvy a zapájame sa do 
nich. V prípade podpory, bude každé euro z 
dotačných zdrojov potešujúce.

Termíny všetkých plánovaných podujatí 
pre rok 2023 a zároveň aj obsadenosť KD 
nájdete zverejnené na web stránke obce v 

časti „Kalendár podujatí“. Kalendár je pra-
videlne aktualizovaný.

Ak máte nejaký nápad, čo by ste chceli v 
Bošáci v tejto oblasti zorganizovať, pripra-
viť, ozvite sa na mailovú adresu helikova.
bosaca@gmail.com, prípadne ma neváhajte 
osobne kontaktovať. Spolu s kolegami sa te-
ším na Vaše nápady.   
Čo nás čaká najbližšie? 
16.4.2023 Beseda s bylinkárkou p. Annou 
Kopáčovou 
22.4.2023 Deň Zeme – brigáda 
22.4.2023 Pálenie Jura 
29.4.2023 Okolo Bošáckej doliny/turistický 
pochod 
30.4.2023 Stavanie mája 
7.5.2023 Bošácke baveničky

Tatiana Helíková
predseda Komisie kultúry, športu 

a vzdelávania
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z valčíka do 
kankánu

pokračovanie z 1. str.
Som veľmi rada, že ponuku moderovať 

ples prijala kamarátka, bývalá starostka 
obce Tuchyňa Gabika Poliaková a nene-
chala ma v tejto úlohe osamote. Spoločne 
so starostom obce sme si na úvod pripili na 
zdravie a parketu sa ujali tanečnice z Grupo 
Caliente, ktoré otvorili ples spolu so staros-
tom Bošáce Jozefom Mihalom, starostom 
Zem. Podhradia Miroslavom Zámečníkom 
a zástupcom starostu v Bošáci Martinom 
Adámaťom. Prekvapením pre hostí bol pre-
chod z valčíka priamo do kankánu. Tu zo-
stali zaskočení aj naši tanečníci. Netradičný 
kankán na úvod priniesol do sály uvoľnenú 
atmosféru. 

Do tanca počas celého plesu hrala hu-
dobná skupina Rios z Prievidze, ktorá pes-
trým repertoárom zabávala hostí do samého 
rána. V programe vystúpila naša speváčka 
Nikola Kusendová a hostí svojimi trikmi 
zabavil kúzelník Obin Magic, ktorého po-
známe zo šou ČS má Talent. Zábava gra-
dovala o polnoci, kedy začala svoje vystú-
penie legenda slovenskej populárnej hudby, 
spevák Pavol Hammel. Veď hity ako Uči-
teľka tanca, Medulienka, Kamalásky, 
ZRPŠ a ďalšie pozná snáď každý. Za toto 
vystúpenie by som sa chcela poďakovať 
moderátorke Gabike, ktorá to celé vymys-
lela a vybavila  pre Bošácu. Pre všetkých 
nás, to bol nezabudnuteľný zážitok.

Okrem kultúrnych zážitkov nemôžem 
zabudnúť ani na gastronomické. Večera z 
dielne Penziónu pod Tureckom bola vizu-
álnym i chuťovým zážitkom. Milovníkov 

dezertov potešilo aj malinové prekvapenie, 
ktoré pripravila naša Adelka Bujnová s po-
mocníčkami. Výborné slané pečivko zase 
upiekla Zuzka Poláková. Za popolnočné 
prasiatka ďakujeme PD Bošáca, do chrum-
kava ich upiekli manželia Turekoví. 

Tombola bola mimoriadne bohatá so 
zaujímavými a hodnotnými cenami, za kto-
ré ďakujeme všetkým našim štedrým spon-
zorom. 

Za prípravou a organizáciou plesu stál 
veľký tím ľudí. Všetci do jedného odviedli 
skutočne kus poctivej práce, ktorú vysoko 
ocenili hostia plesu. Som nesmierne vďač-
ná všetkým našim spolupracovníkom za 
ich nasadenie, precíznu prácu, za ich od-
hodlanie aj príjemnú pracovnú atmosféru. 
Obzvlášť by som chcela vyzdvihnúť prácu 
dievčat v kuchyni, ktoré si to množstvo ria-
dov odumývali ručne. Ako sa povie od ve-

čera až do rána bieleho sa nezastavili. Baby 
máte môj neskonalý obdiv a snímam pomy-
selný klobúk dolu. A dovolím si uviesť jed-
no meno, snáď sa ostatní kamaráti neurazia. 
Martin Adámať. Nakupoval, zametal, umý-
val, vysával, vešal dekorácie, viazal stuhy 
a návleky, chystal stolovanie, pripravoval 
javisko… Ani si nespomeniem, na čom 
všetkom sa podieľal. Martin, ďakujem, že 
si to všetko vydržal.  Viacero hostí ocenilo 
a obdivovalo zapojenie mladej generácie 
do organizácie. Dostala som otázku, kde ste 
tú mládež zohnali? Nuž odpoveď bola: Oni 
sú predsa naši, domáci a sme veľmi radi, že 
ich máme.

Ďakujem každému jednému z Vás, ktorí 
ste priložili ruku k tomuto na dedinské po-
mery veľkolepému dielu akýmkoľvek spô-
sobom. Zoznam mien by bol veľmi dlhý a 
bojím sa, aby som na niekoho nezabudla. 
Možno na záver okrem veľkého poďakova-
nia všetkým za všetko, ďakujem aj staros-
tovi obce za prejavenú dôveru  pri príprave 
plesu a za spoluprácu všetkým kamarátom. 
Už teraz sa teším na ďalší ročník plesu, tak-
že zapíšte si termín – 27. január 2024. 

Tatiana Helíková
predseda Komisie kultúry, športu a vzdelávania

za kultúrouza kultúrou
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sladký 
Deň žien

Vo väčšine kalendárov na svete je 
8. marec zapísaný ako Medzinárodný deň 
žien. Oslava pre ženy a o ženách.

Ako tento sviatok vznikol? Pozrime sa 
spoločne do jeho histórie. Všetko sa to za-
čalo v New Yorku v roku 1908 kedy 40 ti-
síc krajčírok začalo bojovať za rovnopráv-
nosť, za právo voliť, za lepšie pracovné 
podmienky a za 8 hodinový pracovný čas. 
Na počesť týchto žien vyhlásila Organizá-
cia spojených národov 8. marec za Medzi-
národný deň žien.

Tento deň je príležitosťou uvedomiť si, 
čo všetko sa ženám podarilo dosiahnuť a 
zároveň si v tento deň muži pripomínajú, 
ako veľmi sme my ženy pre nich dôleži-
té. Tým však určite nechcem povedať, že 
muži pre nás ženy nie sú dôležití. Rovnako 
muži pre ženy, ako ženy pre mužov. Predsa 
len máme svoj deň a každú z nás poteší, 

keď si na nás muži v našom okolí spome-
nú.

V sobotu 11. marca kultúrna komisia 
usporiadala v kultúrnom dome podujatie 
pri príležitosti sviatku MDŽ. Všetky prí-
tomné žienky a dievčatá hneď pri vstupe 
privítal ružou starosta obce Jozef Mihala a 
poprial im k ich sviatku aj prostredníctvom 
úvodného príhovoru. Pozvanie na sobotné 
popoludnie do Bošáce prijala Janka Baňá-
ková, úspešná pekárka/cukrárka zo šou 
Pečie celé Slovensko. Porozprávala nám 
o svojich skúsenostiach z úspešnej televíz-
nej relácie, o pečení a tiež aj pekárskych 
snoch. Spoločne sme si pripravili poma-

rančové tiramisu, ochutnali sme Jankine 
sladké a slané maškrty, varenú čokoládu a 
strávili príjemné popoludnie v milej spo-
ločnosti. Ďakujeme Janke, že si našla čas 
a bola ochotná prísť za nami do Bošáce.

Poďakovanie patrí členom komisie za 
prípravu podujatia a Vám všetkým milé 
dámy, za to, že ste prišli. Pretože to s ra-
dosťou robíme pre Vás, a bez Vás by to 
nemalo zmysel. Podľa ohlasov sa Vám 
veľmi páčilo a my už teraz chystáme pre 
Vás ďalšie prekvapenie.

Tatiana Helíková
predseda Komisie kultúry, športu a vzdelávania

„tak trochu 
zasnúbený“ 

Divadlo v Bošáci má už viac ako sto-
ročnú tradíciu. Naši divadelníci aktuál-
ne nacvičujú zábavný program Bošácke 
baveničky, na ktorý sa už veľmi tešíme. 
S očakávaním a radosťou sme prijali po-

nuku predstavenia od nového divadelné-
ho súboru EL TE TE LEN TAK TAK z 
Melčíc – Lieskového. A tak sme  v sobo-
tu 18. marca privítali v našom kultúrnom 
dome divadelníkov s predstavením „Tak 
trochu zasnúbený.“ Veselohra na motívy 
hry od súčasnej autorky Mirky Micháli-
kovej prilákala do kultúrneho domu nielen 
bošáckych divadelníkov, ale aj Vás, našich 
spoluobčanov, ktorí máte radi divadlo. 
Môžem skonštatovať, že kto prišiel, urči-

te neobanoval. Výborné herecké výkony, 
krásne kulisy, humor a zaujímavá zápletka 
tejto veselohry zabavili a upútali všetkých 
prítomných divákov.

Ďakujeme celému divadelnému kolek-
tívu EL TE TE LEN TAK TAK a tešíme sa 
opäť niekedy nabudúce.

Tatiana Helíková
predseda Komisie kultúry, športu a vzdelávania

Obdobie od Troch kráľov do Popolco-
vej stredy voláme fašiangy. Počas fašian-
gov sa organizujú plesy, zábavy, svadby 
a zabíjačky. Ľudia sa zabávajú, hodujú, 
tancujú aj spievajú. Zvykom starodávnym 
je, že na poslednej fašiangovej zábave pre-
bieha symbolické pochovanie basy a tým 
aj zákaz organizovania zábav až do Veľkej 
Noci.

Tento starý zvyk v Bošáci zachováva 
už niekoľko rokov Dobrovoľný hasičský 
zbor Bošáca v spolupráci s DS Rozma-
rín, FS Bosák a Obcou Bošáca. V sobotu 
18. februára sme v našom kultúrnom dome 
vo veľkej spolupráci vyššie uvedených ak-
térov usporiadali tradičnú fašiangovú ve-
selicu s pochovávaním basy. Do tanca nám 
zahrala skvelá hudobná skupina Imperial. 
Fašianové pohostenie v podobe zabíjač-
ky, šišiek a fánok pripravili členovia DHZ 
Bošáca so svojimi manželkami. 

Nechýbala ani bohatá tombola. Poďa-
kovanie patrí všetkým organizátorom, ku-
chárom, kuchárkam, účinkujúcim a spon-
zorom za podporu. Samozrejme aj Vám, 
ktorí ste sa prišli zabaviť a podporiť toto 
podujatie. 

Tatiana Helíková
predseda Komisie kultúry, športu a vzdelávania

K fašiangom tradične patria fašiango-
vé zábavy, plesy a karnevaly. My sme sa 
rozhodli po dlhej dobe usporiadať obecný 
karneval aj pre deti a možno tak vytvoriť 
novú tradíciu detských maškarných plesov 
v našom kultúrnom dome. V sobotu 11. 
februára napriek veľkej chorobnosti detí 
sa na karneval prišlo zabaviť dostatok de-
tičiek v zaujímavých maskách v sprievode 
svojich rodičov, či starých rodičov. Nechý-
bali rôzne rozprávkové bytosti, zvieratká 
aj kvetinky. Deti šantili, tancovali a aj si 
zasúťažili v starom známom stoličkovom 
tanci. Na občerstvenie sme im pripravili 

čaj a párok v rožku, všetky detičky do-
stali aj sladkú odmenu. Najkrajšie masky 
podľa hlasovania prítomných dospelých 
boli odmenené vecnými cenami. Z pripra-
veného fotokútika si mohli deti aj rodičia 
odniesť na pamiatku fotografiu. Za obslu-
hu fotokútika patrí poďakovanie Tomášovi 

Dzurákovi a za zapožičanie profesionálnej 
tlačiarne spoločnosti Comtec. Poďakova-
nie patrí aj všetkým, ktorí sa podieľali na 
organizácii. 

Tatiana Helíková
predseda Komisie kultúry, športu a 

vzdelávania

tradičná 
fašiangová 
veselica

najkrajšie masky boli odmenené

za kultúrouza kultúrou
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Činnosť Obecnej knižnice Bošáca za rok 2022
Na činnosti knižnice sa stále 
prejavujú následky pandémie Covid 
19. V roku 2022 mala knižnica 77 
čitateľov, z toho 28 bolo vo veku do 
15 rokov. Bohužiaľ máme ešte 14 
čitateľov, ktorí majú doma knihy 
zapožičané pred pandémiou, t. j. 
v roku 2019 a 2020 a aj napriek 
viacerým upozorneniam ich 
nevrátili.  O knihy majú záujem 
ďalší čitatelia a oni svojím konaním 
im znemožňujú si ich prečítať. 
Chcela by som ich aj touto cestou 

poprosiť, aby knihy vrátili.
Do knižnice v minulom roku 
pribudlo 60 kníh. 4 knihy boli 
zakúpené z prostriedkov obecného 
úradu a 56 kníh sme dostali darom.
V minulom roku sme sa rozlúčili 
s našou dlhoročnou čitateľkou 
Vierou Kuchtovou. Pani Kuchtová 
patrila medzi najlepších čitateľov. 
V rebríčku „Najviac prečítaných 
kníh“ sa umiestňovala na prvých 
miestach. Zúčastňovala sa všetkých 
akcií poriadaných obcou, JDS a 

knižnicou. Často pomáhala pri 
ich organizovaní. Napriek tomu, 
že 16.4.2023 uplynie rok od jej 
smrti, jej odchod bol tak náhly a 
nečakaný, že ešte aj po tejto dobe 
je ťažké tomu uveriť a ja často krát 
mám pocit, že sa otvoria dvere a 
ona vojde do knižnice. Opustila 
nás nielen občianka Bošáce, ale pre 
mnohých z nás aj naša kamarátka a 
suseda. Česť jej pamiatke

Ing. Radošová Ľudmila

stretnutie na polceste
Okrem aktivít v Bošáci 

sa venujeme aj opätovnému 
nadviazaniu spolupráce s našimi 
družobnými obcami. Z iniciatívy 
Horních Ředic a po vzájomnej 
dohode sme sa vybrali 4. februára 
v zostave starosta Jozef Mihala a 
poslanci OZ Daniel Bradáč, Tatiana 
Helíková a Martina Hulínková do 
Loštíc pri Olomouci. Našu družobnú 
obec zastupoval taktiež starosta 
obce Jiří Kosel a zastupitelia. Výber 
mestečka Loštice nebol náhodný. 
Okrem toho, že je v primeranej 
vzdialenosti od oboch našich obcí, 
bude v septembri miestom nášho 
veľkého spoločného plánovaného 
výletu. Tu sa spoločne obe obce 
stretneme, navštívime pamiatky v 
okolí a nadviažeme na vzájomné 
spoznávanie sa z minulosti. 
Mestečko Loštice je mestom 
Olomouckých syrečkov, majú tam 
dokonca cukráreň aj zmrzlináreň 
syrečkovú. Áno, rozmýšľate 
správne. Všetko s príchuťou 
syrečkov. Neďaleko je majestátny 
hrad Bouzov a Mladečská jaskyňa, 
ktoré budú našim výletným cieľom.  

Najskôr sme však pozvaní na 
podujatie pri príležitosti výročia 
bitvy u Horních Ředic, ktoré sa 
uskutoční 3. - 4. 6. 2023. Obec tu 
budú reprezentovať členovia DS 
Rozmarín, vystúpi FS Bosák a 
koncertovať bude aj naša úspešná 

speváčka Nikola Kusendová. 
O aktivitách Vás budeme včas 
informovať.

Tatiana Helíková
predseda Komisie kultúry, športu a vzdelávania

z činnosti organizáciíz činnosti organizácií

100. rokov organizovania chovu 
poštových holubov na slovensku

V roku 2022 mala naša 
ZO celkom 22. členov 
a z ních sa 12. aktívne 
zapojilo do pretekania s 
holubami a je zaradeních 
vo výsledkoch Oblast-
ného združenia Trenčín, 
ktoré malo vlani cca 
150. členov. Na začiat-
ku sezóny sme ešte, tak 
isto, ako všetci, sa museli 
vysporiadať s obmedze-
niami, ohľadne covidu, 
no našťastie sme stihli 
zabezpečiť všetky po-
trebné náležitosti a 1.5. 
2022 sme oštartovali sa-
motné preteky, kde sme 
sa ani tu, podobne, ako 
v minulosti, nestratili a 
postupne naši chovatelia 
zaznamenali popredné 
umietnenia. Náš cho-
vateľ, pán Gúčik, bojoval 
až do posledného preteku 
sezóny o prvé miesto v 
OZ Trenčín, no napokon 
skončil, len tesne druhý, 
bodovo o 30.bodov,čo je 
v prepočte len o pol hol-
uba, keď prvý mal 6780.

bodov a druhý 6750.
bodov, čo pri bodovaní od 
60. do 120. bodov za um-
iestneného holuba a pri 
20. pretekoch v roku, je 
fakt tesné a titul Majster 
OZ Trenčín nám unikol, 
len o fúz. Nevadí, i tak 
sme mali všetci radosť a 
dúfame, že v tomto roku 
bude niektorí naš cho-
vateľ, predpoklad 
nato je, na pomysel-
nom Olympe a titul 
budeme odovzdávať 
na výstave, ktorá sa 
uskutočný koncom 
roku 2023, u nás v 
K.D. V Bošáci, práve 
niektorámu našemu 
chovateľovi.
Po dvoch rokoch, 
bola naša sezóna 
kompletná aj čo sa 
týka výstavníckej 
činnosti a mohli sme 
sa v zimných mesi-
acoch zúčastniť aj 
všetkých výstav, ktoré 
boli v: Hornej Súči, Be-
luši, Nitre a na Morave 

v Hluku, kde i z tých-
to výstav sme doniesli 
celkovo 17. ocenení a 
pohárov.
V roku 2023 chovateľst-
vo poštových holubov 
na Slovensku,  oslavuje 
100. výročie založenia 
organizovaného cho-
vu poštových holubov, 
konkrétne v Liptovskom 
Mikuláši, bola založená 
prvá organizácia a práve 
v tomto mesiaci sa 
zúčastným na slávnos-
ti, ktorá je organizovaná 
práve v mieste vzniku 
prvého spolku na Slov-
ensku. Naša organizá-
cia bude mať na rok 30. 
výročie založenia, kde 
sa potom pokúsime uro-
biť nejaké ohliadnutie za 
tento čas, formou, napr. 
brožúry s fotografiami.

Za našu ZO CHPH Bošáčka 
tajomník Martin Dzurák

Po minuloročnom 
úspešnom hniezdení 
sa opäť k nám vráti-
li Elza(29.3.) a Oli-
ver(24.3.) a tak ich 
príbeh bude pokračovať 
aj tento rok v poradí 
piatym hniezdením. Táto 
dvojica bocianov prišla 
k nám do Bošáce prvý 
raz v roku 2019 a hneď 
v prvom roku odcho-
vali 2 mláďatá. V roku 
2020 sa opäť vrátili a 
na zimovisko cestovala 
spolu s nimi opäť dvo-
jica mladých bocianov. 
Nasledujúci rok vy-
chovali bocianí rodičia 
3 mláďatá. Minuloročná 
hniezdna sezóna bola 
pre nich najúspešnejšia. 
4 krásne mladé bocia-
ny opúštali na bošácke 
hodence našu obec, 
prvý raz okrúžkované 
odbornými pracovníkmi. 
Mnohí sa pýtate, ako 
viem, že sú to tie isté 
bociany. Je potrebné 
sledovať odlety a prílety 
na hniezdo, smer lietania, 
miesta hľadania potravy 
a orientáciu v priestore 
bezprostredne po prílete.

Tatiana Helíková
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zo života
záhradkárov 

Vážení priatelia záhradkári,
nezabudnite v záhrade na práce, ktoré 

je potrebné vykonať v mesiaci apríl. 
V ovocnej záhrade pokračovať v štepe-

ní a preštepovaní ovocných drevín (vrúb-
ľovanie), dokončiť rozmnožovanie drev-
natými odrezkami, potápaním (ríbezľa, 
egreš, josta, vinič).

Vrúbľovanie sa odporúča skoro na jar, 
tesne pred pučaním ovocných drevín. Je to 
bežná metóda rozmnožovania ovocných 
drevín, slúži na spojenie ušľachtilej odro-
dy s podpníkom. Vrúbeľ má mať aspoň 3 
púčiky, odobrať ho treba v zimnom období 
zo zdravého stromu. Treba si zvoliť vhod-
ný spôsob vrúbľovania, čo závisí predo-
všetkým od hrúbky podpníka a zručnosti 
a zvyku záhradkára. Najčastejšie spôsoby 
vrúbľovania sú spojkovanie anglické s 

protijazýčkom, do boku, sedielkovanie, 
plátkovanie, za kôru, na koziu nôžku, do 
rázštepu, Tittlov spôsob.   

Najčastejšie spôsoby vegetatívneho 
priameho rozmnožovania je rozmnožo-
vanie drevnatými odrezkami, potápaním 
(ríbezľa, egreš, vinič) a rozmnožovanie 
poplazmi ( jahody).

V mesiaci apríl sa doporučuje dokon-
čiť výsadbu ovocných stromov a krov, vy-
konať chemickú ochranu proti hubovým 
chorobám a škodlivému hmyzu, prihnojiť 
priemyselnými hnojivami, dostatočne zav-
lažiť ovocné dreviny, kypriť, odburiňovať. 
Nezabudnite vyčistiť jahody od suchých 
listov, plytko prekypriť pôdu v jahodo-
visku, rastliny zdvihnuté mrazom zatlačiť 
späť do pôdy, prihnojiť jahody špeciálnym 
hnojivom. Jahody sa Vám odvďačia voňa-
vými a chutnými plodmi.

V okrasnej záhrade je čas na pokose-
nie a prevzdušnenie trávnika, odstránenie 
mačiny z trávnika, prihnojenie trávnika 
špeciálnym hnojivom a dôkladná závlaha 
trávnika, zakladanie nového trávnika (vý-

sevom alebo položením kobercového tráv-
nika). Je čas aj na prekyprenie záhonov 2 
– ročných rastlín a trvaliek, výsevy nená-
ročných druhov letničiek a tráv, výsadba 
okrasných drevín, rozmnožovanie trvaliek 
delením trsov výsadbu georgín, ľalií na 
záhony. Koncom mesiaca premiestniť otu-
žilejšie rastliny v nádobách von. Odstrániť 
odkvitnuté kvety narcisov, modríc, snežie-
nok pre lepší vývoj cibúľ.

V zeleninovej záhradke vysiať mrkvu, 
petržlen hrach, reďkovku, cukrovú kuku-
ricu priamo na záhony, vysadiť skoré za-
miaky, karfiol, kapustu, kaleráb do voľnej 
pôdy, pripraviť záhony na sejbu alebo vý-
sadbu teplomilných zelenín – fazuľa, pap-
rika, rajčiny, uhorky – aspoň 10 – 14 dní 
pred samotnou sejbou či výsadbou, aby 
pôda dostatočne uľahla. 

Toľko teória. Želám Vám veľa síl 
a chuti do práce, ideálne jarné počasie, do-
statok potrebného dažďa a bohatú úrodu.  

     
Ing. Viera Kozicová, 

predseda ZO SZZ v Bošáci

vážení vlastníci pôdy
v Bošáckej doline!

Opakovane sa vo Vašich poš-
tových schránkach objavujú po-
nuky na odkúpenie Vašej pôdy. Na 
prvý pohľad tieto ponuky vyzera-
jú atraktívne a lákavo. Veď koho 
by nepotešil neočakávaný obnos 
peňazí. Obraciame sa na Vás s 
upozornením a zároveň s pros-
bou, aby ste dobre zvážili kroky 
ohľadom odpredaja Vašej pôdy. 
Firmy, na ktoré sme Vás pred pár 
mesiacmi upozornili na sociálnej 
sieti a upozorňovali na ne aj mé-
diá, sú stále na scéne. Opäť Vám 
ponúkajú „vraj“ výhodný odpredaj 
Vašej pôdy s cieľom ďalej ju vy-
užívať na poľnohospodárske účely 
a na chov zvierat. JE TO VŠAK 
JEDNO VEĽKÉ KLAMSTVO! 
Keď im pôdu odpredáte, ihneď po 
prevode Vašich parciel v eviden-
cii katastrálneho úradu, ponúkajú 
pôdu na ďalší predaj. Ponúkajú ju 
na odpredaj aj nám – v PD Bošáca. 
Avšak za cenu mnohonásobne vyš-
šiu oproti cene, ktorú ste za pôdu 
dostali od nich Vy! Nehovoriac o 
tom, že v ponuke často figurujú aj 
parcely, ktoré sa nachádzajú pria-
mo pod Vašim domom a ani nevie-

te ako, pri nepozornosti si predáte 
aj pôdu pod vlastnou posteľou.

Prosíme Vás z úcty k svojim 
predkom, z úcty k pôde a k trvalým 
hodnotám, ktoré chceme odkázať 
našim nasledovníkom, nepredá-
vajte svoju pôdu a už vôbec nie 
takejto firme. Keď už chcete pôdu 
predať, ozvite sa prosím napríklad 
priamo nám, radi sa s Vami dohod-
neme alebo Vám poradíme. Potom 
Vašu pôdu aj tak musíme kúpiť od 
pochybných priekupníckych spo-
ločností. Nič iné nám neostáva, 
keďže chceme stále hospodáriť 
v Bošáckej doline.  Číslo na mňa 
- Ing. Vladimíra Králika je 0911 
671 681. Zaručujeme Vám serióz-
ny prístup a hlavne istotu, že pôda 
ľudí Bošáckej doliny zostane v 
hospodárení PD Bošáca, ktoré ga-
rantuje jej poľnohospodárske vyu-
žitie. Ľudia, pôda Vašich predkov 
predsa nemôže byť predmetom ob-
chodu priekupníkov s pôdou. Je to 
v súčasnej dobe, to najvzácnejšie, 
čo máme. 

Ing. Vladimír Králik
predseda PD Bošáca

zádušník 
brečtanovitý
je trváca plazivá bylina s 
drobnými modrofialovými, 
ružovými, zriedka bielymi 
kvetmi. Kvitne od apríla do 
augusta. Rastie pri plotoch, 
cestách, v záhradách a na 
vlhkých lúkach. Mnohí ľudia 
ho považujú za burinu, ale 
je to vysoko liečivá bylinka. 
Naše babičky ju pridávali do 
veľkonočnej baby, do plnky 
do kuraťa, do polievok a iných pokrmov. Obsahuje 
vitamín C, draslík, triesloviny, horčiny, silicu, 
cholín, saponíny, minerálne látky, minerálne soli. 
Má antibakteriálne, protizápalové a močopudné 
účinky. Zberá sa kvitnúca vnať. Pomáha pri kašli, 
ťažkostiach s dýchaním, pri zápale pľúc a močových 
ciest, žalúdkových a črevných kataroch, pri hnačke, 
kŕčových žilách, kožných chorobách, podporuje 
látkovú premenu, zlepšuje trávenie, čistí pečeň, 
znižuje tlak krvi.
Uvedené v nijakom prípade nenahrádza lekársku 
starostlivosť. Čerpané z publikácie „Zabudnuté 
bylinky“  od známej bylinkárky z Vrbového Anny 
Kopáčovej.

v spoločnosti 
samuela Štúra
„Ale múdri skvieť sa budú ako blesk oblohy, a 
tí, ktorí mnohých privádzajú k spravodlivosti, 
budú ako hviezdy na večné veky...“  hovorí 
epitaf na pomníku Samuela Štúra. Sprevádzal 
nás  slnečnou nedeľou 13.novembra 2022, 
ktorá začala Božím slovom a piesňami 
4.-ej nedele, celebrovala ju miestna pani 
farárka Janka Drottnerová. „Samuel Štúr bol 
výborným kazateľom, aj literárne aktívnym 
národovcom“, povedala v kázni pani farárka. 
Po kázni sme sa odobrali na miestny cintorín 

za farou, uctili si ho položením venca na 
jeho hrob, kvetmi hrobky Ostrolúckych a rov 
farára Tupého. Botanikov Ľudovíta Jozefa 
Holubyho (nástupcu Samuela Štúra na fare) a 
Ľudovíta Vladimíra Riznera (podporovateľa 
Ľudmily Podjavorinskej) sme si pripomenuli 
návštevou ich spoločného pamätného domu. 
V kultúrnom dome v Z. Podhradí nasledoval 
po modlitbe a príhovore pani farárky bohatý 
program s piesňami FSk Bosák z Bošáce a 
prednáškou o Samuelovi Štúrovi a rodine 
Štúrovcov matičiarky z Trenčína Janky 
Polákovej. Dozvedáme sa mnohé podrobnosti 
a zaujímavosti o jednotlivých členoch rodiny. 
Načrela aj do vzťahu Adely Ostrolúckej a 
Ľudovíta Štúra. Jedným z hostí na podujatí bola 
Blanka Ušiaková-Kovarčíková spisovateľka 
z Myjavy. Je  autorkou knihy „Lásky Milana 
Rastislava Štefánika“, v ktorej vykresľuje 
veľmi zaujímavý život M.R.Štefánika a jeho 
vzťah k ženám. Miestny odbor MS Bošáca túto 
knihu daroval Miestnej knižnici v Bošáci.

Text: Žofia Hrančová, 
predsedníčka MO MS Bošáca                                                                              

Fotodokumentácia: Blanka Ušiaková-
Kovarčíková

Folklórna skupina Bosák 
oživuje tradície 

Miestny odbor MS 
Bošáca uskutočnil v 
roku 2022 niekoľko 
podujatí v spolupráci s 
mnohými organizácia-
mi, ako aj s Folklórnou 
speváckou skupinou 
Bosák (ďalej FSk Bo-
sák), ktorá po ukon-
čených obmedzeniach 
vlády svojimi piesňami 
prelomila lady a podie-
lala sa na obnovovaní 
národných tradícií. Na-
cvičovali sa veľkonoč-
né, vianočné koledy, 
nové piesne bošáckej 
doliny. Činnosť súboru 
je veľmi bohatá a roz-
manitá, spolupracuje 
pri podujatiach obce 
(Pochovávanie basy, 
Veľkonočné sviatky, 
stavanie mája, Bošácke 
hody, Slovensko spie-
va koledy, Vianočné 
koledy), vystúpenia na 
Medzinárodnom fol-
klórnom festivale na 
Myjave, na odhaľo-
vaní pamätnej tabule 
Petra Dzuráka v obci, 
na Slováckej jaternici 
v Trenčianskych Bo-
huslaviciach, v októbri 
na oslavách na Hájnici, 
na vianočných trhoch v 
N. Meste n/V.  a ďalšie). 
O niektorých sa písalo v 
časopise Prameň. Prečo 
som spomínala tieto vy-
stúpenia súboru? Preto-

že rozdávajú radosť a dobrú náladu, oživujú tradície našich predkov. Miestny od-
bor za ich záslužnú a obetavú prácu zabezpečil pre súbor pracovné sústredenie na 
krásnu Oravu do Zuberca 17. až 20.novembra 2022, kde sa plne venovali nácviku 
piesní. Počas sústredenia uskutočnili len krátky výlet do skanzemu v Zuberci. 
Privítal nás sneh, čo potešilo mládež, mohli sa guľovať. Sústredenie mohol miest-
ny odbor zabezpečiť a zorganizovať čiastočne sponzorsky, za čo vďačíme najmä 
predsedovi PD Bošáca Vladimírovi Králikovi a jeho predstavenstvu a sponzorom 
z vlastných radov. Za čo patrí srdečná VĎAKA. Veľké poďakovanie patrí aj pani 
Ľudke Radošovej z Miestnej  knižnice Bošáca za spoluprácu pri podujatiach. Tak-
tiež v tom čase starostovi obce Bošáca Danielovi Juráčkovi a zastupiteľstvu za 
finančnú podporu pri posledných podujatiach miestneho odboru. Nezabudli sme 
ani na pomoc a spoluprácu starostu Zemianskeho Podhradia Miroslava Zámeční-
ka a jeho poslancov (Pietna spomienka na D.Machalu zo Z.Podhradia, Spomienka 
na Samuela Štúra a odkaz štúrovcov…)

Žofia Hrančová, predsedníčka MO MS Bošáca

z činnosti organizáciíz činnosti organizácií
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rezbársky majster z novej Bošáce 
Drevo sprevádza člo-

veka po celé roky. Svojou 
všestrannosťou vyniká me-
dzi mnohými materiálmi. 
Ako surovina pre ďalšie 
spracovanie dáva človeku 
mnoho tvorivých možností 
a má svoje čaro. Výrobky 
z dreva sú neodmysliteľnou 
súčasťou života každého 
z nás. Príjemne zútuľňujú 
bývanie a dodávajú teplo 
domova. Rovnako patria 
medzi pomocníkov dennej 
spotreby pri domácich prá-
cach. Drevo je taký materiál 
srdcu milý, že ho s láskou 
spracovávali naši predko-
via od nepamäti. Stavali z 
neho krásne drevenice, ku-
chynské lavice, stoly, nára-
die, neodmysliteľné črpáky, 
sudy na víno, válovy pre 
zvieratá, korýtka na zabíjač-
ky, aj obyčajné varešky do 
kuchyne. Pastieri na lúkach 
objavili čaro vyrezávaných 
palíc či píšťal - takto si krá-
tili dlhé chvíle pri ovečkách. 
Dnes je rezbárstvo nielen 
tradičným, ale hlavne obdi-
vuhodným remeslom.

A k takýmto vzácnym 
ľuďom, ktorým učarovalo 
drevo, patrí aj pán Štefan 
Matejik z obce Nová Bošá-
ca. Už dlhé roky hľadá v 
prírodných materiáloch 
ukrytú krásu, ktorú pretvá-
ra do umeleckej podoby pre 
radosť z vytvoreného diela. 
Pred drevom má obrovský 
rešpekt a úctu. A nie je nad 
krajší pocit, ako vdýchnuť 
tomuto materiálu nový ži-
vot. Do svojej práce vkladá 
všetku energiu - je dôležité 
nevzdať sa a ísť za svojím 
snom. Keď prichádzate k 
jeho domu, na okraji pekne 
upraveného dvora stoja po-
stavy i vyrezávané zvieratá, 
každé má svoje miesto. Rez-
bárske umenie majstra Šte-
fana Matejíka obdivujeme i 
vo vnútri v jeho príbytku.

Pán Štefan Matejík sa 
narodil v roku 1943 na ko-
panici Dúžniky, obkolesenej 
zo všetkých strán iba lesmi. 
Do školy schádzal z kopaníc 

viac ako desať kilometrov 
do dedíny. Cesta mu trvala 
vyše hodiny. Široko-ďaleko 
boli iba lesy a tak v nich na-
chádzal po ceste na každom 
kroku samorasty. Drevo 
bolo u nich doma bežným 
materiálom. Všetky predme-

ty potrebné pre domácnosť 
i hospodárstvo zhotovoval 
jeho otec sám. Rodičia sa po 
čase rozhodli presťahovať 
bližšie k ľuďom, do dedí-
ny. Presťahovali sa do obce 
Nová Bošáca. 

Pán Štefan Matejík po 
ukončení školy odišiel do 
baníckeho učilišťa v Han-
dlovej. Sedem rokov pra-
coval v bani a po návrate 
domov začal pracovať v no-
vomestskej Vzduchotechni-
ke. Vo svojom voľnom čase 
najskôr opatrne, neskôr už s 
väčšou odvahou chytal rez-
bárske náradie a postupne sa 
drevo v jeho rukách menilo 
podľa jeho predstavy. Naj-
viac ho upútali podložky na 
parohy, ktoré vyrezával jeho 
švagor z Kálnice. Trúfal si 
stále viac a viac...Do bytu 
si svojpomocne vyrobil ku-
chynský nábytok, postupne 
aj elipsovitý stôl s hlbokou 
rezbou a stoličkami, vyzdo-
benými ornamentami podľa 
vzoru historického nábytku. 
Predstavy podnietené nielen 

prírodou, ale aj záľubou v 
čítaní a štúdium slovenskej 
histórie mu ponúkali naj-
pestrejšie motívy - roľníc-
ke, poľovnícke, uchvátila 
ho Jánošíkovská legenda, 
zaujali ho aj postavy novo-
dobej slovenskej histórie, 
no najviac štúrovské osob-
nosti - Janko Francisci, 
Janko Kráľ...Zaujímavé sú 
najrôznejšie figúrky, taktiež 
i monumentálna drevorezba 
na motívy Poslednej večere 
slávneho obrazu Leonarda 
da Vinci, ktorá dodnes zdo-
bí kostol sv. Cyrila a Meto-
da v Novej Bošáci a ďalšie, 
pre ktoré inšpiráciu nachá-
dzal aj v zahraničí, pri náv-
števách západoeurópskych 
galérií, múzeí a pamätihod-
ností. Navštívil až 19 štátov. 
Veľmi hodnotné dielo z rúk 
majstra Štefana Matejíka je 
zrkadlo, vsadené do prenád-
herne vyrezávaného rámu. 

Zhotovil aj hračky pre 
deti - lode, lietadlá, veterný 
mlyn, hrad a mnohé iné.

V roku 2006 sa stretlo 
šesť rezbárov na sympóziu 
v Novom Meste nad Vá-
hom, aby počas dvoch týž-
dňov vytvorili z lipových a 
topoľových kmeňov šesti-
cu sôch, základ betlehema. 
V ďalšom roku postupne 
rezbári pridávajú chýba-
júce postavy. Pána Štefa-
na Matejíka a aj ostatných 
umeleckých rezbárov obdi-
vovali pri práci okoloidúci 
návštevníci, veľkí i malí. 
Betlehem vznikal šesť ro-
kov počas letných rezbár-
skych sympózií pod holým 
nebom v centre mesta. Má 
34 figúr, na Slovensku nemá 
konkurenciu a je ojedinelým 
výtvarným dielom aj v Eu-
rópe. Záujemcovia ho môžu 
uvidieť na námestí od konca 
novembra, počas celých via-
nočných sviatkov.

Medzi ďalšie diela maj-
stra Štefana Matejíka mô-
žeme zaradiť aj vytvorené 
reliéfné obrazy - tri výjavy 
z Biblie: - Narodenie Ježi-
ša Krista, Premena vody na 

víno v Káne Galilejskej a 
Ukrižovanie Ježiša Krista. 
Tieto obrazy sú umiestnené 
v orloji, ktorý sa nachádza 
za dvierkami v strednej časti 
zvonice v obci Trenčianske 
Bohuslavice.

V októbri 2022 pred bu-
dovou požiarnej zbrojnice v 
Trenčianskych Bohuslavi-
ciach bola umiestnená a po-
svätená socha sv. Floriána, 
patróna hasičov. Zhotovil ju 
taktiež pán Štefan Matejík. 
Sv. Florián sa zobrazuje ako 
rímsky vojak s prilbou na 
hlave, v ľavej ruke so zásta-
vou a v pravej s nádobou na 
vodu, ktorou zalieva horiaci 
dom. Podľa legendy sv. Flo-
rián zachránil istého uhliara, 
ktorý spadol do ohňa. Prá-
ve odvaha, vernosť svojmu 
presvedčeniu a altruizmus 
s nasadením a obetou vlast-
ného života je to, čo robí sv. 
Floriána dôstojným patró-
nom hasičov a záchranárov. 

Už v sedemdesiatych 
rokoch bol Štefan Matejik 
uznávaným tvorcom ľudo-
voumeleckých úžitkových 
predmetov. Svoje najlepšie 
práce predstavil na výsta-
vách v Trenčíne, Novom 
Meste nad Váhom, v Bošá-
ci. Jeho rodinný dom sa stal 
jedinečnou galériou drevár-
skeho ľudového umenia. 
Nevšednou krásou a origi-
nalitou bytových doplnkov 
a drevorezieb sa často pri-
chádzali pokochať i zahra-
niční návštevníci a nešetrili 
slovami obdivu a uznania. 
Ťažko uverili, že všetko vy-
robil neprofesionálny ume-
lec po práci v strojárskej 
fabrike, z nápadov, ktoré sa 
rodia v jeho srdci a hlave. A 
nič z toho nie je na predaj, 
všetko to robí pre vlastné 
potešenie, pre radosť rodiny 
a priateľov.

Krásna a nevšedná záľu-
ba tohto skromného človeka 
si zaslúži náš veľký obdiv a 
uznanie!

Text a foto: 
Mária Kosová 

zrážkomerná stanica Bošáca-zabudišová  v roku 2022 v číslach  
Kalendárny rok 2022 bol z hľadis-

ka množstva zrážok na zrážkomernej 
stanici Bošáca-Zabudišová  hlboko 
podpriemerným, keď ročný úhrn zrá-
žok bol len 549,3 mm, čo je v porov-
naní s dlhoročným priemerom, ktorý je 
805 mm, menej o 255 mm.   Pre porov-
nanie v susednej Novej Bošáci spadlo 
v roku 2022 556,8 mm zrážok.

Úhrny zrážok podľa jednotlivých 
mesiacov roka 2022 boli nasledovné:

január  -  31,4 mm           máj   -   34,3 
mm        september  -   90,2 mm

február – 44,2 mm           jún    -   
53,4 mm        október     -    20,0 mm

marec   - 16,2 mm           júl     -   68,8 

mm        november  -    19,1 mm 
apríl     - 24,8 mm           august – 

55,8 mm       december   -    90,9 mm  
Zimné mesiace január a február  

roka 2022 sa vyznačovali málo vlh-
kým a teplým  počasím a tým pádom aj 
malým množstvom snehových zrážok. 
Meteorologicky jarné mesiace marec 
až máj sa dajú hodnotiť ako obdobie 
s podpriemerným množstvom  zrážok, 
čo veľmi uškodilo vegetácii. Letné 
mesiace jún až august  boli na zrážky 
o čosi bohatšie, no pravé medardovské  
počasie s veľkým úhrnom zrážok opäť 
neprišlo. Meteorologická jeseň začala 
v septembri celkom slušným úhrnom 
zrážok, no ďalšie jesenné mesiace ok-

tóber a november boli veľmi suché s 
celkovým úhrnom zrážok za obidva 
mesiace len  39,1 mm. Prvý zimný 
mesiac december  bol na zrážky nad-
priemerný.

Zimné obdobie 2022/2023 bolo, 
čo sa týka úhrnu zrážok nadpriemer-
né, keď spadlo až 246 mm zrážok, no 
spolu len  54 cm snehu a počet dní so 
snehovou pokrývkou bol len 41, čiže 
ani nie 1,5 mesiaca. Kalendárny rok 
2022 bol najsuchším rokom v 25-roč-
nej  histórii pozorovania, keď bol aj 
potok Bošáčka  pred ústím do Váhu v 
Trenčianskych Bohuslaviciach niekoľ-
ko mesiacov vyschnutý. 

Jaroslav Struhár

Štefanský turistický pochod  
Dňa 26.12.2022 sa 

uskutočnil 38. ročník 
Štefanského turistického 
pochodu zo Zabudišo-
vej na Kykulu, Mikulčin 
Vrch na Morave a Veľký 
Lopeník. Prišlo tradičné 
vianočné oteplenie,  sln-
ko vystriedala na horách 
hustá hmla, no napriek  
nepriaznivým poveter-
nostným podmienkam sa 
tejto obľúbenej turistic-
kej akcie zúčastnilo re-
kordných 132 turistov zo 

širokého okolia plus nie-
koľko domácich štvorno-
hých miláčikov. Horské 
chaty na blízkej Morave 
boli pripravené na nápor 
turistov zo Slovenska a 
pripravili pre nás bohaté 
občerstvenie, s čím boli 
vyhladovaní turisti maxi-
málne spokojní. 

Turistike zdar, 
Jaroslav Struhár

P O z v á n K a  Vážení športoví priatelia, dňa 29.4.2023 
sa uskutoční 6. ročník diaľkového turistického pochodu Okolo 
Bošáckej doliny so štartom aj cieľom v priestoroch futbalového 
ihriska v Bošáci. Usporiadateľ ZO Mikroregión Bošáčka má pre 
Vás nachystaných 6 variant trás  o dĺžke  10, 20, 30, 47, 49 a 52 
km. Tri najdlhšie trasy vedú aj územím susednej Moravy a najdlhšia 
trasa úplne obchádza  hraničnú kótu Veľký Lopeník 911 m n.m. zo 
všetkých strán a trasy o dĺžke 47 a 49 km vedú priamo cez Veľký 
Lopeník. Všetky trasy vedú hlavne kopaničiarskym územím Bielych 
či Bílých Karpát s nádhernými výhľadmi do širokého okolia 
Slovenska a Moravy. Na všetkých trasách je možnosť občerstvenia 
vo fungujúcich reštauračných zariadeniach a v cieli v Bare Tornádo.  
Pri prezentácii dostane každý účastník na „posilnenie“ do štamperlíka 
tradičný bošácky ovocný produkt a po príchode do cieľa účastnícky 
list.  Ešte stále je možnosť zakúpenia zaujímavého trička a najnovšie 
aj  turistickej známky. Tešíme sa na Vašu účasť.

z činnosti organizáciíumenie
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milé deti, mládež, 
rodičia, starí rodičia, 
milí spoluobčania!

Dostáva sa Vám do rúk prvé číslo toh-
toročného vydania časopisu Prameň. Keď 
píšem tieto riadky vonku už cítiť prvé tep-
lé jarné lúče slnka a vôňu prichádzajúcej 
jari. Všetci sa tešíme na tento okamih. 
Každým krásnym jarným slnečným dňom, 
mám pocit, že  niekto do nás akoby nalie-
val živú vodu. Človek sa cíti, ako znovu-
zrodený. Všetci sme plní elánu a tešíme 
sa na prvé práce v záhradke, ovocnom 
sade, chovatelia sa tešia na prvé prírast-

ky mláďat, včelári netrpezlivo čakajú na 
prvý teplejší jarný deň, keď teplota stúp-
ne aspoň na 13°-15° C v tieni, aby mohli 
vykonať prvú jarnú prehliadku svojich 
včelstiev. Príchodom jari všetci, 
alebo aspoň väčšina z nás zaháji doma 
veľké jarné upratovanie a začína praco-
vať na svojich predsavzatiach, plánoch, 
ktoré sa nedali realizovať počas zimných 
dní. Možno si kladiete otázku, čo sa také 

udialo v našej obci od posledného vydania 
nášho časopisu? Tak začnem našim obec-
ným sadom Pavlíkovec. Stromčeky, ktoré 
boli poškodené ohryzom danielou a jele-
ňou zverou sme ošetrili náterom, vykonali 

výchovný a ozdravný rez, opravili poško-
denú ochranu stromčekov a podporných 
kolov. Sad bol založený v septembri 2019 
a už v tomto roku sa môžeme tešiť na prvú 
úrodu z viacerých stromčekov. Samozrej-
me do jesene je ešte ďaleko, ale ak bude 
priaznivé počasie je to reálne. Pri pohľade 
na náš sad človek cíti neopísateľnú radosť 
z toho, čo sme spoločnými silami dokázali  
urobiť z nelegálnej skládky odpadu. 

Ďalej pokračujeme na prácach rekon-
štrukcie vnútorných priestorov Domu 
smútku (nádeje). Mali by byť ukončené v 

mesiaci apríl. Potom by sme chceli začať s 
vonkajšími úpravami.

Spustili sme proces prípravy projekto-
vej dokumentácie na vybudovanie miest-
nej komunikácie v lokalite Gralinská, kde 
obec vlastní 2 ha pozemok, z ktorého časť 
je určená pre budúcu výstavbu obecných 
nájomných bytov. Samozrejme až po 
úspešnej realizácii výstavby bytových do-
mov v lokalite Borisov, ktorá by mala ko-
nečne začať apríl- máj 2023, teda dúfam. 
Ešte čakáme na vyjadrenie ŠFRB ohľa-
dom navýšenia financií kvôli vzniknutej 
inflácií.

Plánujeme dať vypracovať architek-
tonickú štúdiu na budovu Regentíkovec, 
ktorú by som rád sprístupnil pre všetkých 
od mládeže až po seniorov. Chceli by sme 

z nej vytvoriť naše komunitné centrum, 
kde by mali možnosť sa stretávať obča-
nia, všetky organizácie pôsobiace v našej 
obci, a samozrejme naša mládež, ktorá 
veľa možností momentálne nemá. Tu by 
som Vás chcel všetkých vyzvať, pokiaľ by 
ste mali nápad, predstavu, ako by sme to 
priestorovo usporiadali,  prosím Vás príď-
te za mnou na úrad a podeľte sa o svoju ví-
ziu, myšlienku, alebo mi napíšte na e-mail: 
starosta@zemianske-podhradie.sk

Ďalšia pozitívna informácia je, že síce 
po 10 mesiacoch od podania žiadosti o 
NFP nám bola schválená dotácia a pristú-
pili sme k podpísaniu zmluvy o poskytnutí 
NFP vo výške necelých 33 000€ na roz-
šírenie verejného obecného vodovodu pre 
nové rodinné domy na hornom konci dedi-
ny. V najbližších dňoch by sme mali začať 
s realizáciou stavby. 

Úspešní sme boli aj pri podaní žiados-
ti o NFP na MPSVaR SR, kde nám bola 
schválená dotácia vo výške 50 000€ na 
vybudovanie detského ihriska „Rodinka“, 
ktoré sa bude budovať na hasičskom ihris-
ku. 

Úspešne sme ukončili  verejné obsta-
rávanie na vypracovanie projektovej do-
kumentácie -Vybudovanie zberného dvora 
a Kamerový systém. Ďalej pripravujeme 
podklady a chceli by sme podať žiadosti o 
NFP na fotovoltaické panely a komunálnu 
techniku. 

Absolvovali sme pracovné stretnutie 
kompetentnými orgánmi ohľadom vybu-
dovania osvetlenia  a zvýšenia bezpečnosti 
cestnej premávky k problematickej kri-
žovatke v Trenčianskych Bohuslaviciach 
smer TN a N.M.n.V.  

Rokovali sme s majiteľom pozemkov 
o možnosti a podmienkach vysporiadania 
vlastníckych vzťahov k pozemkom, kde 
by mala stáť čistička odpadových vôd. Je 
to prvý a najdôležitejší krok k úspešnej 
realizácií budúceho projektového zámeru 
odkanalizovania obcí Bošáckej doliny.

Verím, že sa nám podarí skôr, alebo 
neskôr všetky naše plány, vízie a zámery 
úspešne zrealizovať. 

Niekedy je to časovo  náročné, ale mu-
síme veriť a hlavne držať spolu, lebo len 
vtedy budeme úspešní. 

Záverom by som chcel vysloviť veľké 
ďakujem všetkým, ktorí sa snažia  pomôcť 
a podporujú nás, a Vám milí spoluobčania 
chcem popriať hlavne pevné zdravie a prí-
jemné prežitie Veľkonočných sviatkom, 
ktoré patria k najväčším sviatkom kresťa-
nov.

Miroslav Zámečník, starosta obce ZP

zo Zemianskeho  Podhradia

27. Kvapka krvi Bošáckej doliny
Darovanie krvi…
… dve slová, za ktorými 

sa skrýva tak veľký šľachet-

ný skutok, ktorý nás zdra-
vých ľudí nič nestojí a pre 
niekoho, kto krv potrebuje, 

môže znamenať úplne všet-
ko…

6.februára 2023 sa v kul-
túrnom dome v  Zemian-
skom Podhradí uskutočnil v 
poradí už 27. mobilný odber  
krvi. Zúčastnilo sa na ňom  
32 darcov krvi, z ktorých 
boli dokonca  traja prvo-dar-
covia. ĎAKUJEME!

Chcela by som však  po-
ďakovať, aj všetkým tým 
darcom, ktorí už nemôžu 
darovať krv, či už kvô-
li veku alebo bohužiaľ zo 
zdravotných dôvodov. Nao-
zaj si treba uvedomiť, že je-
den deň si zdravý darca krvi 
a pomáhaš iným a na druhý 
deň si bohužiaľ ty ten, čo 

krv potrebuješ… ĎAKUJE-
ME!

Na záver  by som chcela 
poďakovať  aj pani  Staňá-
kovej, ktorá  nás  milo pre-
kvapila a prišla nás ako čest-
ný hosť – spoluzakladateľka 
našej Bošáckej kvapky krvi 
podporiť.

Milí darcovia a možno 
aj prvodarcovia vidíme sa 
opäť niekedy koncom júna 
v kultúrnom dome v Bošáci.

 
Lenka Paceková

nočný pochod Bošáca-rolincová-zemianske Podhradie
V sobotu 25.02.2023 

bolo počasie chvíľku slneč-
né a o chvíľu to vyzeralo, že 
bude pršať. Nakoniec sa z 
toho „vykľulo“   krásne sl-
nečné počasie,  stvorené na 
turistiku.  Aj keď povedzme 
si na rovinu – nikdy nie je 
zlé počasie, iba zle oblečený 
turista. Preto sme sa  o 17:30 
skoro stovka  nadšencov tu-

ristiky, prírody a pohybu  
stretli na ihrisku v Bošáci, 
kde nás privítal  aj v mene  
starostu Bošáce Jožka Mi-
halu, starosta Zemianskeho 
Podhradia Mirko Zámeč-
ník. Následne sme všetci 
veľkí aj malí vybavení rôz-
nymi svetielkami vyrazili s 
úsmevom na tvári na náš  už 
v poradí 4. Nočný pochod. 

Perimbabka nám síce nedo-
priala sneh, na ktorý pri na-
šom pochode vždy čakáme, 
ale  nám  to nevadilo. Na 
Rolincovej sme si  dali ako 
vždy  všetci krátku prestáv-
ku. Tentokrát nás tam síce 
„starosta“ Rolincovej pán 
Katrinec neprivítal, nakoľko 
bol odcestovaný, ale sľúbil, 
že to budúci rok dobehne. 

Na záver našej turistky sme 
sa stretli pri malom občer-
stvení v kultúrnom dome v 
Zemianskom Podhradí. Už 
teraz sa tešíme na 5. ročník 
Nočného pochodu, dúfajúc, 
aj s troškou snehu. 

Lenka Paceková

PlánOvanÉ aKcIe:
VYČISTÍME SI REVÍR        

15.04. 2023
HOLUBYHO POCHOD 

23.04.2023
STAVANIE  MÁJA  30.04. 2023

DEŇ MATIEK 14.05.2023
MDD 03.06. 2023

POĽOVNÍCKY DEŇ 17.06.2023
SPOMIENKOVÁ SLÁVNOSŤ – 

100. výročie úmrtia J. Ľ. Holubyho  
24. – 25.06. 2023
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od rodičov a chutnej torte, ktorú nám upiekla 
mamina Janka Lobíková. Nechýbali drobné 
odmeny, diplomy, cukríkový dážď, ovocie a 
samozrejme dobrá nálada. 

Prítomní vytvorili skvelú atmosféru a 
sme veľmi radi, že mohol prísť medzi nás 
aj p. starosta Miroslav Zámečník. Opäť sa 
nám potvrdila skvelá spolupráca s rodičmi 
detí, ktorí ochotne pomáhali pri príprave, 
samotnom priebehu ako aj pri upratovaní 
po karnevale. Naše poďakovanie teda patrí 
všetkým rodičom za výborné koláče, či už 
slané alebo sladké, tortu, ovocie, výzdobu 
KD, sponzorské príspevky. Veríme, že si to 
nielen deti ale i dospelí poriadne užili. Te-
šíme sa na spoluprácu pri ďalšej spoločnej 
akcii.

Kniha v živote malého 
škôlkara

Deti od narodenia spoznávajú jazyk v 
rôznych jeho podobách – hovoreným slo-
vom, spevom, básničkami, riekankami ale-
bo čítaním kníh. Jazyk, s ktorým sú každý 
deň v kontakte, si stále viac uvedomujú, až 
sa ho časom naučia prirodzene používať. A 
hoci sa čítať a písať deti učia až v škole, táto 
zručnosť sa rozvíja už od najútlejšieho veku. 
Nedovoľujme preto deťom, aby trávili veľa 

času pred televízorom, hraním hier na počí-
tači či v mobile. Radšej deťom čítajme. Je to 
veľmi dôležité. Deti rozprávkové knižky a 
čítanie zbožňujú. Vhodné sú najmä bohato 
ilustrované knižky, ktoré ich veľmi priťa-
hujú a vzbudzujú detskú zvedavosť. Deti s 
radosťou sedia pritúlené v náručí a počúvajú 
rôzne príbehy.  V knižkách je samozrejme 
aj veľa slov, ktorým nerozumejú, a preto 
sa aj veľmi často na všeličo pýtajú. Ak im 
odpovieme na zvedavé otázky,  tak rozširu-
jú svoju slovnú zásobu o slová, s ktorými sa 
doteraz nestretli. 

V našej materskej škole sa v rámci oblas-
ti jazyka a komunikácie venujeme rôznym 
aktivitám,  ktoré súvisia s predčitateľskou 

gramotnosťou. Deti vedieme k súvislému 
vyjadrovaniu, aby vedeli vysloviť svoje 
priania, zážitky aj starosti. V rámci prípra-
vy predškolákov 
na vstup do školy 
majú deti k dis-
pozícii množstvo 
grafomotorických 
listov s rôznymi 
úlohami, denne 
čítame rozprávky, 
ktoré spoločne 
prerozprávame, 
rozoberáme, vy-
svetľujeme si 
neznáme slová. Deti majú v triedach k dis-
pozícii knihy a encyklopédie, interaktív-
nu tabuľu a veku primerané vzdelávacie 
programy. Učíme sa básne a riekanky, há-
dame hádanky, vymýšľame rýmy, ktoré tiež 
rozvíjajú slovnú zásobu detí.

Marec je mesiacom knihy. O knihách 
sme sa rozprávali – ako kniha vzniká, odkiaľ 
prišla k nám, kde vznikajú krásne príbehy, 
kto kreslí ilustrácie. Deti si svoju knižku aj 
vyrobili a tiež priniesli z domu svoju obľú-
benú. Pri tejto príležitosti sme navštívili aj 
Knižnicu v Bošáci, kde nám pani knihov-
níčka –Ing. Ľudmila Radošová porozpráva-
la, ako sa o knihy stará, ako sú uložené v 

policiach, ukázala nám čitateľské 
preukazy, ako požičané knihy 
eviduje a pod.. Deti si niektoré 
knihy aj prezreli. Páčili sa najmä 
rozprávkové, no upútali ich aj 
rôzne náučné.

V marci nás v materskej škole 
navštívil  spisovateľ a autor roz-
právkovej knižky „Rozprávky 
z uzlíka“ pán Jozef Tinka. Deti 
mali možnosť stretnúť sa so sku-
točným autorom. Bolo to veľmi 
zaujímavé stretnutie plné zveda-
vých otázok ale  aj odpovedí. De-

ťom pán spisovateľ porozprával, ako knihu 
písal, odkiaľ čerpal námety, deti zas prezra-
dili, z akých kníh im rodičia čítajú. Deti po-
chválil a dodal, že čítaním kníh sa dozvedajú 
množstvo informácií o okolitom svete. 

Dnešnú dobu veľmi pohltili digitálne 
technológie. Knihy sa postupne vytrácajú, 
necítime ich  potrebu , pretože všetko aj tak 
nájdeme na internete. Napriek tomu knihy 
majú v sebe  neopísateľné čaro. Skúsme to 
čaro spoločne s deťmi postupne nachádzať. 
Ak budeme deťom veľa čítať, budú veľa ve-
dieť – možno v nich nájdeme aj to, čo nie je 
na internete...

Kurz korčuľovania
Pohyb je pre deti veľmi dôležitou súčas-

ťou ich psychomotorického vývinu. Správne 
pohybové návyky, stereotypy budované v 
predškolskom veku sa stávajú základom pre 
celý život. 

V materskej škole sme okrem iných po-
hybových zručností zaradili aj kurz korču-
ľovania. Deti sa postupne oboznamovali s 
ľadom a jeho vlastnosťami. Súčasťou boli 
cvičenia na zlepšenie rovnováhy a postup-
ne sa deti učili základné korčuliarske zruč-
nosti. Korčuľovaním sme tiež podporovali 
správne držanie tela, koordináciu, rozvoj 
sily a pohyblivosti. Kurz prispel k zvýšeniu 
telesnej a duševnej zdatnosti detí. Deťom sa 
kurz veľmi páčil, naučili sa  základy, ktoré 
môžu  aj naďalej rozvíjať, a tak podporovať 
svoj ďalší motorický vývin. Nie nadarmo sa 
hovorí: „Športom ku zdraviu“.

sviatky  jari – veľká noc
Veľká noc nie je len o oblievaní a šibač-

ke, pretože skrýva oveľa hlbší význam...
Veľká noc sa považuje za najväčšie sviatky 
roka a v rôznych regiónoch prevládajú zau-
žívané zvyky a tradície. Niektoré poznáme 
už od detských čias, pretože sú skrátka sú-
časťou našej Veľkej noci odjakživa. Niečo 
sa mení, niečo sa prenáša z generácie na 
generáciu. V súčasnosti však ľudové zvyky 
nielen v mestách, ale už aj v mnohých dedi-
nách žiaľ pomaly vymierajú, a preto sa sna-
žíme s deťmi v MŠ o tradíciách –nielen tých 
veľkonočných, ale počas celého roka rozprá-
vať a pripomínať ich skutočný význam. 

V súvislosti s Veľkou nocou máme v plá-
ne spoločne s rodičmi zorganizovať „Veľ-
konočné tvorivé dielne“, ktorých súčasťou 
bude aj pletenie korbáčov.

Veríme, že si aj naďalej budeme zvyky a 
tradície nášho kraja zachovávať a prehlbo-
vať u detí národné povedomie o obci, regió-
ne, ktorý je ich domovom.

Mgr. Daniela Madilová, riaditeľka MŠ

z činnosti organizácií, škôlka

dňa 19.3.2023 členovia 
PS Bošáca zorganizovali bri-
gádu zber kameňa na poliach 
v katastrálnom území obce 
Zemianske Podhradie v časti 
Za Lovichovec, ktoré obhos-
podaruje PD Bošáca. Zišlo sa 
nás 29 členov vrátane rodin-
ných príslušníkov. Vyzbierali 
sme cca 5 ton kameňa, ktorý 
sa vzápätí použil na úpravu 
miestnej komunikácie. Opäť 
sa potvrdila dobrá spolupráca 
medzi PD Bošáca a PS Bošáca. 
Naši členovia sa už niekoľko 
rokov zúčastňujú na výpomoc-
ných brigádach pre PD Bošá-

ca. Pomáhajú pri zakrývaní 
silážnych jám, zbere kameňa, 
alebo vysekávaní nežiaducich 
semenných rastlín v porastoch 
cukrovej repy. Aj takouto for-
mou sa utužujú priateľstvá a 
dobrá spolupráca medzi členmi 
i jednotlivými organizáciami. 
Teší ma, že máme také dobré 
vzťahy a som rád, že toto naše 
spoločné dovolím si povedať 
priateľstvo takto výborne fun-
guje. 

Výbor PS Bošáca

Fidlikanti deťom
V materskej škole sa snažíme u detí rozvíjať všetky  vzdelávacie 

oblasti. Jednou z nich je aj Umenie a kultúra a v nej obsiahnutá hu-
dobná výchova. Hudba je našou súčasťou každý deň. Tvorba hudby, 

najmä ak zahŕňa tlieskanie, poskakovanie či tanec, pomáha vylepšo-
vať jemné a hrubé motorické zručnosti dieťaťa. S deťmi práve preto 
veľa spievame, rytmizujeme, počúvame rôzne skladby, s hudbou cvi-
číme, hráme na detských ľahko ovládateľných hudobných nástrojoch 
a tiež občas pozývame do MŠ hudobných hostí.

Tento raz  k hudobnému a emocionálnemu rozvoju detí prispe-
lo vystúpenie Fidlikantov, ktorí nás v marci navštívili.  Predstavili 
nám  rôzne hudobné nástroje, s ktorými sa v materskej škole veľ-
mi nestretáme. Deti videli a počuli hru na drumbľu, cimbal, husle, 
píšťalu, fujaru, koncovku. Program bol zábavný, interaktívny, plný 
hudby, veselých pesničiek a dobrej nálady. Deti si hru na cimbal aj 
vyskúšali, spoločne si zaspievali, zatancovali. Niektoré deti dokonca 
vyjadrili túžbu vedieť hrať na husle, fujaru či cimbal. Snáď sa im 
želanie raz vyplní...

Fašiangový karneval v mŠ 
Keď sa povie „fašiangy“, ľuďom sa vybavia hlavne pestrofareb-

né masky, fašiangový sprievod alebo napríklad karneval. Fašiangy  
predstavovali čas hodovania a zábavy, kedy sa ľudia mali do sýtosti 
najesť aj napiť, a preto bol spojený s rôznymi tanečnými zábavami, 
zabíjačkami, oslavami, ale i svadbami. 

Masky, ktoré sa voľakedy na fašiangových sprievodoch používali 
boli „slama“- znázorňovala hojnosť úrody najmä obilia,, turoň, sym-
bolizoval mužskú plodnosť a silu,  koza bola ženským protipólom 
(išlo o drevenú hlavu s otvárajúcou sa papuľkou) a kôň symbolizoval 
šťastie. Súčasťou bola aj kobyla tvorená dvoma osobami, z ktorých 
jedna predstavovala hlavu a druhá zadnú časť tela. Fašiangové sprie-
vody sa  rozhodne nezaobišli bez medvediara- na reťazi si viedol 
svojho medveďa, ktorý počas obchôdzok tancoval s gazdinkami, aby 
im ako symbol plodnosti zaistil dobrú úrodu. Medzi ústredné posta-
vy však patril aj šašo, ktorého zdobili farebné papieriky a špicatá 
čiapka. V ruke  niesol bič, ktorý slúžil na odháňanie ľudí bez masiek. 
Sprievod tvorili väčšinou muži preoblečení za ženy, baba s nošou,  s 
kočíkom. Niektoré z týchto tradícií sa zachovávajú dodnes – či už 
zabíjačky, zábava, karneval…

Naša materská škola v tomto období – 27. januára 2023 v spo-
lupráci s rodičmi detí usporiadala už v poradí 14.ročník karnevalu v 
KD Zemianske Podhradie. Deti sa zabávali so šašinkou Sašinkou, do 
tanca hral DJ Števo Lacko, pochutili sme si na výborných koláčoch 

zo školičky

zber kameňa

z materskej školičky
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Fašiangy, Turíce, Veľká noc ide, 
kto nemá kožucha, zima mu bude
Ja nemám, ja nemám, len sa tak trasiem, 
dajte mi slaniny, nech sa vypasiem.
Hentam nám nedali, tuto nám dajú, zabili 
komára, slaninu majú …“

FAŠIANGY sú symbolom veselosti, 
zábavy a hodovania. Fašiangy, začínajúce 
sviatkom Troch kráľov a končiace prvým 

dňom štyridsať dňového pôstu, Popolco-
vou stredou, nazývanou tiež „Škaredou“, 
boli obdobím, ktoré slúžilo na oslavu kon-
ca zimy a príchodu jari. Zároveň tiež boli 
príležitosťou na dostatočné využitie času 
pred dlhotrvajúcim kresťanským pôstom. 
Je ťažké presne určiť pôvod Fašiangov, 
mnohí ich podoby prirovnávajú k sláve-
niam v iných oblastiach Európy. Obdo-
bie fašiangov zavítalo aj do Zemianskeho 
Podhradia. Dňa 18. februára 2023 sa kona-
la v kultúrnom dome fašiangová zabíjačka. 
Táto novovzniknutá tradícia bola na dva 
roky prerušená z dôvodu pandémie, ale za-
čiatok roka  2023 sa  niesol v nádeji, že ži-
vot v našej obci znova nabieha do starých 
koľají a všetky zvyky a  obyčaje bude zno-
va možné realizovať. A tak sme rok začali 
ako sa patrí hodovaním, veselicou, stretnu-
tím priateľov a dobrou zábavou. Každý kto 
prišiel neobanoval. Naši amatérsky mäsia-
ri vyrobili zabíjačkové špeciality – výbor-
né chrumkavé jaterničky, do zlatista vyú-
dená klobásky, tajnými prísadami varená 
zabíjačková kaša a samozrejme nemohla 
chýbať ani zabíjačková kapustnica. K 
tomu varené aj surové vínko a pekná ľu-
dová pesnička v podaní hudobnej skupiny 
„Kto mal čas“, ktorá hrala ako keby bola 
na baterky. Kto mal chuť sa mohol vytan-

covať a zaspievať si do sýtosti. Po dlhej 
dobe opäť kultúrny dom ožil a my sme sa 
mohli tešiť z dobre zorganizovanej akcie. 
Všetkým, ktorí prispeli k zdarnému podu-
jatiu veľmi pekne ďakujeme za pomoc a 
veríme, že o rok sa znova všetci uvidíme.

Obecný úrad Zemianske Podhradie

hasiči

Činnosť DHz 

za uplynulé obdobie:
7.1.2023 Výročná členská schôdza DHZ
9.1.2023 Zakúpenie materiálu pre zásahovú 
jednotku, výstroj a vyzbroj 
10.1.2023 Údržba techniky a údržba proti-
povodňového vozíka 
22.1.2023 Preškolenie poskytnutia predle-
kárskej pomoci, použitie AED
5.2.2023 Zasadnutie výboru , konzultácia 
prípravy MDD a nočnej súťaže
25.2. Večerný turistický pochod poriadaný 
obcou Zem. Podhradie
28.3.2023 servis Uko, oprava PS12, ktorá 
sa používa ako športový stroj pre mládež

Za posledné tri mesiace sa toho veľa 
neudialo. V januári sme začali rok Výroč-
nou členskou schôdzou, kde sme zhodnotili 
predchádzajúci rok a ocenili našich dlhoroč-
ných  členov, či povýšili ich do vyšších hod-
ností. V tomto istom  mesiaci sme nakúpili a 
doplnili výstroj a výzbroj zásahovej  jednot-
ky. Bola vykonaná údržba protipovodňo-
vého vozíka, výmena olejov v agregátoch 

a prebehlo školenie poskytnutia predlekár-
skej pomoci s použitím AED. Vo februári 
sme začali s poslancami obecného zastupi-
teľstva riešiť prípravu Medzinárodného dňa 
detí, ktorá sa uskutoční v parku Ostrolúc-
kych a následne nočnej súťaže hasičských  
zborov Bošáckej doliny a hostí. Koncom 
mesiaca marec bola vykonaná oprava zá-
sahového stroja PS12, ktorá je využívaná 
aj ako športová technika pre našu mládež, 
štartujúcu v súťaži mladých hasičov hry 
Plameň. Touto cestou zároveň ďakujeme p. 
P.Ukovi za čas venovaný spomenutej opra-
ve. Od začiatku roka boli vykonávané kon-
dičné jazdy so zásahovou technikou podľa 
vykonávacej vyhlášky, ako aj školenia za-
sahujúcich členov DHZO. Naša mládež sa 

počas zimných mesiacov  pripravovala na 
jarnú časť súťaží, no hlavne na prvú, ktorá 
sa uskutoční začiatkom apríla v meste Se-
nica, pod názvom Chodbovica. Ďakujeme 
deťom, rodičom a hlavne trénerom Janke 
Zámečníkovej a Pavlovi Marťákovi za zod-
povedný prístup a veríme že počas ôsmych 
zimných stretnutí v telocvični ZŠ v Bošáci 
nabrali s obnoveným družstvom dostatok 
vedomostí a odvahy bojovať. Ďakujeme 
starostovi OcÚ v Bošáci, poslancom a pra-
covníkom školy za poskytnutie priestorov 
na výcvik mladých hasičov.

Štefan Kusenda

Jarné upratovanie –
vypaľovanie

S príchodom jarných dní sa každoročne 
v prírode vytvárajú podmienky pre zvýše-
né nebezpečenstvo vzniku požiarov. Toto 
obdobie je typické ako jarné upratovanie. 
Jarné mesiace predstavujú obdobie, kedy 
sa nová vegetácia začína rozvíjať a zostatky 
tej minuloročnej predstavujú veľké nebez-
pečenstvo vzniku a najmä rozšírenie požia-
rov. Každoročne v jarnom období je zazna-
menaných veľa požiarov na pasienkoch a 
stráňach, ku ktorým dochádza vypaľovaním 
suchej trávy a porastu. Najväčším nebezpe-
čenstvom pre vznik lesných požiarov je za-
kladanie ohňa priamo   v lese, alebo v jeho 
tesnej blízkosti, odhadzovanie horiacich zá-
paliek a cigariet do suchej trávy. 

Jarné upratovanie má svoj osobitý vý-
znam v tom, že je to obdobie príprav na 
zabezpečenie ochrany úrody a lesov pred 
požiarmi. Obdobie ochrany úrody je mno-
hokrát ovplyvnené suchým a teplým po-
časím pričom dochádza k uskladňovaniu 
veľkého množstva plodín. Sprievodným 
znakom pri zbere úrody je i častý výskyt 
požiarov zapríčinených zberovou techni-
kou, nedbalosťou a I‘ahostajnosťou obča-
nov. Preto je potrebné prípravy na ochranu 
úrody začať už v jarnom období     a veľký 
dôraz klásť na dobré organizačné a technic-
ké zabezpečenie protipožiarnych opatrení. 

Ďalšie obdobie, ktorému treba venovať 
pozornosť je ochrana lesov. Hlavnou úlo-
hou je chrániť cenné suroviny - drevo pred 
škodlivými činiteľmi, medzi ktoré patria aj 
požiare a zabezpečiť tak maximálnu a trvalú 
lesnú produkciu i ostatné funkcie lesa, ku 
ktorým patrí aj zlepšovanie životného pro-
stredia, klímy a vodných zdrojov. Ochrana 
lesov pred požiarmi, ale i čistenie ochran-
ných lesných pásov a poškodených plôch, 
zalesňovanie a ďalšie práce sú účinnými 
formami pomoci našim lesom.  V lesnom 
hospodárstve je každoročne zaznamenaný 
veľký počet požiarov. 

Na zabezpečenie uvedených období a s 
cieľom predísť vzniku požiarov odporúča-
me a upozorňujeme najmä na:

a) dodržiavanie zásad protipožiarnej 
bezpečnosti pri činnostiach alebo v čase 
zvýšeného nebezpečenstva vzniku požiaru

b) zákaz fajčiť a používať otvorený 
oheň na miestach so zvýšeným nebezpečen-
stvom vzniku požiaru

c) zákaz vypaľovať porasty a zakla-
dať oheň na miestach, kde by mohlo dôjsť k 

Ocenenia

Školenie prvej pomoci

OceneniaNaše bývalé vedenie
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rozšíreniu
d) poskytnutie osobnej a vecnej po-

moci v prípade vzniku požiaru
e) v prípade zistenia porušenia práv-
nych predpisov orgány štátneho požiarneho 
dozoru môžu uložiť pokutu fyzickej osobe 
do výšky 331,- € , resp. v blokovom konaní 
do výšky 100,- € a právnickej osobe alebo 
fyzickej osobe-podnikateľovi do výšky 
16 596,- € .

Štefan Kusenda

VČS

Vedenie VČS a delegát DPO SR Výcvik s AED

Činnosť 
DHz Bošáca

Milí čitatelia, dovoľte aby som Vás infor-
moval o činnostiach DHZ Bošáca za posled-
ný polrok 2022. 

Dňa 6. júla došlo počas výkopových prác 
v areáli firmy Ferno Slovakia k prerazeniu 
vodovodného potrubia. Naši dvaja členovia 

sa starali približne 5hodín o odčerpávanie 
vody až do príchodu havarijnej služby. Dňa 
28. júla sme boli starostom obce Danielom 
Juráčkom požiadaní o kropenie pumptrucko-
vej dráhy na ihrisku, kde bol natiahnutý nový 
asfalt.

Práce na rekonštrukcii požiarnej zbrojni-
ce naďalej pokračovali a my sme sa pustili 
do výstavby šatne, sociálnych zariadení a ga-
ráže pre techniku. V mesiaci júl sme zbúra-
li zbytok prístavby a prichystali priestor na 
výkop základov. Následne už dodávateľská 
firma pokračovala vo výstavbe. Ku koncu 
októbra sme započali realizáciu úplne novej 
elektroinštalácie a osvetlenia na zbrojnici aj 
s novou elektrickou prípojkou. Práce nám za-
brali každý víkend až do decembra.

Dňa 6. augusta sa na Mierovom námestí v 
Trenčíne uskutočnilo podujatie pod názvom 
„Hasičská paráda“. Slávnostné podujatie  sa 
konalo pri príležitosti osláv stého výročia 
založenia Zemskej hasičskej jednoty na Slo-
vensku, na ktorých sme sa zúčastnili spolu s 
našimi bratmi z SDH Dolní Němčí. Pri tejto 
príležitosti sme obdržali pamätné stuhy na 
zástavy a medaile. Mali sme možnosť vi-
dieť výstavu historickej hasičskej techniky, 
spanilú jazdu hasičskej techniky mestom, 
ale aj mnoho ďalších sprievodných akcií. Po 
oslavách sme sa zastavili na výborný obed a 
posedenie v Moravskom Lieskovom.

pokračovanie na ďalšej strane

Bošácke hody opäť priniesli pekné počasie, čo zaručuje ich vy-
sokú návštevnosť. Spolu s ostatnými spolkami v obci sme sa aj mi 
zapojili do ich príprav, či sa jednalo o výdaj jedla, stavanie stanov, 
posedenia a následného upratovania, alebo asistenčnej hliadky.

V októbri sme zverili naše hasičské vozidlo Iveco Daily do rúk 
šikovným mechanikom z Handlovej do firmy CBone, kde prebehla 
montáž závesného zariadenia na prednú a zadnú časť vozidla a od-
nímateľného navijaku. Zástavba bola realizovaná vďaka dotácii z 
MINV a finančného daru od firmy Ferno Slovakia.

Na konci decembra zasadal výbor DHZ posledný krát v roku, a 
pri tejto príležitosti sme usporiadali posedenie v klubovni dôchod-
cov v KD Bošáca, za čo im ešte raz ďakujeme. 
Naše pozvanie prijal aj novozvolený starosta Jozef Mihala. Spoloč-
ne sme zhodnotili aktivitu výboru počas celého roka a stanovili si 
nové ciele na nadchádzajúci rok. V pláne máme dokončiť rekon-
štrukciu zbrojnice a výstavbu garáží, v apríli zorganizovať „Pálenie 
JURA“, v júny nás čaká Územná súťaž DHZ v Čachticiach. Určite 
by sme sa chceli zúčastniť osláv MDD, po rokoch sa opäť vraciame 
do hasičskej ligy IKHL a 29.7. v Bošáci na ihrisku organizujeme 
predposledné kolo ligy. V septembri nás čaká Pohár starostov 
Bošáckej doliny na Zabudišovej.

Na záver by som chcel poďakovať všetkým aktívnym členom 
DHZ Bošáca, bývalému starostovi obce Danielovi Juráčkovi za po-
moc pri logistike a realizácii našich projektov a brigád za celé funkč-
né obdobie, všetkým prispievateľom z 2% daní, sponzorom Ferno 
Slovakia, PD Bošáca, Bošácka Pálenica a taktiež Vám, ktorí ste do-
pomohli k rozvoju DHZ Bošáca.

Juraj Kyselica
Predseda DHZ Bošáca

hasiči šport

Pozvánka 
na hasičské 
podujatie
Dňa 3. júna sa po ukončení 
Dňa detí od 18.00 hod. 
uskutoční Nočná súťaž 
Dobrovoľných hasičských 
zborov na hasičskom cvičisku 
v Zemianskom Podhradí, kedy 
si zmerajú svoje zručnosti 
mladí hasiči. Po vyhodnotení 
súťaže približne o 21.00 bude 
nástup a následne zahájenie 
nočnej súťaže dospelých, na 
ktorú Vás srdečne pozývame. 
Pripravíme pre Vás tradičné 
pečené ryby, guláš či cigánsku 
pečienku. Okrem jedla bude 
zabezpečené občerstvenie 
a hudba. Tešíme sa na Vašu 
účasť!

15. apríl  Inštruktážno-
metodické zamestnanie 
poverených členov DHZ v obci 
Modrovka

1. jún Medzinárodný deň detí, 
nočná súťaž v Zemianskom 
Podhradí

10. júna Okresná súťaž DHZ 
v Čachticiach

17. júna Krajská súťaž DHZ

24. júna Okresná súťaž hry 
Plameň v Kalnici

7,8,9. júl Národné kolo DPO 
v hasičskom športe

Štefan Kusenda

Bošácka stolnotenisová tradícia ožíva
Po troch rokoch neistoty a strá-
dania sa, konečne prišla chvíľa, 
kedy sa mohol zorganizovať 
turnaj v stolnom tenise o Pu-
tovný pohár starostov Bošác-
kej doliny. Túto úlohu sa podu-
jala spraviť Komisia kultúry, 
športu a vzdelávania v Bošáci 
pod vedením Táni Helíkovej a 
jej blízkych spolupracovníkov. 
Aj keď turnaj patrí pod činnosť 
Mikroregiónu Bošáčka, zášti-
tu nad celým podujatím mali 
hlavne starosta obce Bošáca 
Jožko Mihala a starosta obce 
Zemianske Podhradie Mirko 
Zámečník. Vďaka patrí aj p. 
starostke Trenčianskych Bo-
huslavíc Darinke Jurigovej za 
zapožičanie stolnotenisových 
stolov. 
Obaja starostovia aktívne po-
mohli s organizáciou turnaja a 
s jeho propagovaním. O občer-
stvenie sa postaralo PD Bošá-

ca, za čo im patrí veľké poďa-
kovanie. Na turnaj sa prihlásilo 
30 účastníkov, z toho bolo 8 
hráčov v ktegórii mládež do 
16 rokov. Dlho sme sa neve-
deli rozhodnúť, či spraviť tur-
naj len pre domácich hráčov z 
Bošáckej doliny alebo spraviť 
turnaj pre všetkých, bez roz-
dielu odkiaľ hráč je. Nakoniec 

sme uvážili, že by bolo vhod-
né, aby sa mohli turnaja zú-
častniť všetci záujemcovia bez 
rozdielu bydliska a statusu či 
je registrovaný alebo neregis-
trovaný. Myslím si, že to bolo 
správne rozhodnutie, napriek 
niektorým oponentom, každý 
hráč odohral minimálne 4 a 
viac zápasov. Vytvorili  sa dve 

kategórie: mládež do 16 rokov 
a od 16 rokov muži aj ženy 
spoločne. Najstarší účastníci 
boli Marián Janega z Bošáce, 
Ľuboš Súrovský z Drietomy, 
medzi najmladších patril Jakub 
Samuhel z Nového Mesta nad 
Váhom. Ženy boli zastúpené 
p Ritanovskou z Ratnoviec, 
Rebekou Krivou a Mariannou 
Kuckovou z Bošáce a Ninou 
Hoferkovou zo Zemianskeho 
Podhradia. Mne osobne tam 
chýbali hráči z Novej Bošáce, 
neviem kde je príčina, lebo v 
minulosti tam bolo vždy do-
statok záujemcov o stolný te-
nis. Bol by som rád, keby sa 
do budúcnosti turnaj rozšíril aj 
cez hranicu do obce Březová a 
zahrali si s nami aj kamaráti z 
druhej strany hranice. Úroveň 
zápasov postupne gradovala a 
niektoré zápasy, hlavne ten fi-
nálový, boli hrané na vysokej 



24 25

úrovni, skrátka bolo sa na čo 
pozerať. To si môžete pozrieť 
aj na bošáckej FB stránke, 
všetko točil p. starosta Jožko 
Mihala a obrazovú dokumentá-
ciu zabezpečila Táňa Helíková. 
Škoda, že nás nebolo ešte viac. 
Dúfal som, že prídu všetci hrá-
či, ktorí v lete a na jeseň tré-
novali v altánku v pohostinstve 
u Markusa. Moja predstava do 
budúcna je, že ak bude dosta-
točný počet záujemcov, tak by 
sa hrali kategórie registrovaný 
a neregistrovaný. Ale to už je 
na Vás občanoch Bošáckej do-
liny ako sa k tomu postavíte a 
či si prídete zahrať. Touto ces-
tou chcem apelovať na rodičov 
aj ostatných občanov, aby sme 
si našli čas na naše deti, aj na 
seba samých a začali pravidel-
ne hrávať stolný tenis alebo sa 
venovať iným druhom športu. 
Je to pre naše zdravie, ale aj pre 
relax. Podmienky sú, máme 
krásnu telocvičňu, len to treba 
využiť. Verím, že v spolupráci 
s vedením obce a školy to bude 
umožnené. Mojím snom alebo 
túžbou je založiť stolnoteniso-
vý oddiel, tak ako kedysi sme 
ho mali v Bošáci. Je mi ľúto, že 
oddiel zanikol v Novej Bošáci 
a toho roku aj v Trenčianskych 

Bohuslaviciach. Preto urobme 
všetci kompromis a hrajme 
spoločne celá dolina tu v Bošá-
ci ako jedno družstvo. 
Výsledky turnaja mládeže do 
16 rokov
1. Jakub Jurika, Nové Mesto 
nad Váhom
2. Pavol Cséfalvay, Čachtice
3. Jakub Samuhel, Nové 
Mesto nad Váhom
Výsledky turnaja od 16 rokov
1. Miroslav Červeňan, Drie-
toma
2. Ľuboš Oppenberger, Nové 
Mesto nad Váhom
3. Ján Potrok, Nové Mesto nad 
Váhom
4. Radoslav Benko, Bošáca
Na záver by som chcel poďa-
kovať všetkým, ktorí sa priči-
nili o zorganizovanie tohto tur-
naja a boli nápomocní pri jeho 
realizácií. 

Vladimír Breznický

Dodatok – poďakovanie
Pri spracovaní podkladov do 
nášho obecného časopisu, mi 
nedá nedopísať to, čo tu patrí. 
Vladko Breznický, ďakujeme 
Ti za Tvoje odhodlanie oživiť 
tradíciu stolného tenisu v Bošá-
ci, za zorganizovanie turnaja a 

za Tvoje odhodlanie venovať 
sa tomuto športu aj naďalej. 
Môžeš byť príkladom  a inšpi-
ráciou pre ostatných spoluob-
čanov. Ak máte chuť niečo or-

ganizovať či už v športe alebo 
kultúre, ozvite sa. Spoločnými 
silami to zrealizujeme.  

T. H.

8. ročník trojkráľového halového futbalového turnaja
O putovný pohár starostu obce Bošáca

Dňa 6.1.2023 sa konal 
v telocvični pri Základnej 
škole v Bošáci už 8.ročník 
tohto tradičného halové-
ho futbalového turnaja. Po 
dvojročnej pauze zavinenej 
pandémiou sa už tradične 
zúčastnili turnaja kvalitne 
zostavené mužstvá z hráčov, 
ktorí pôsobia, pôsobili, ale-
bo majú korene v Bošáckej 
doline. Ich názvy sú vždy 
zvláštne vymyslené, ale o to 
je to zaujímavejšie, najmä 
pre hlásateľa. 

Pred začiatkom turnaja 
prebehlo žrebovanie šiestich 
zúčastnených mužstiev, kto-
ré boli rozdelené do dvoch 

skupín: A skupina: Mladé 
pušky OŠK,  FC Barina, 
Výborný tím; B skupina: FC 
Žochári, Hasiči Zabudišová, 
Ateam. 

V skupinách odohralo 
každé mužstvo dva zápasy 
a tie rozhodli, ktoré muž-
stvá budú hrať o víťazstvo v 
turnaji a ktoré len o umiest-
nenie. Zápasy sa striedali 
v rýchlom tempe, prítom-
ní diváci videli zaujímavé 
súboje. Samozrejme všetci 
sa snažili podať čo najlepší 
výkon, aj keď nie vždy sa to 
každému darilo. Ale klobúk 
dole pred odhodlanosťou 
zúčastnených hráčov.

Poradie po zápasoch v 
skupinách bolo nasledovné. 
A skupina: Výborný tím 6b., 
Ml. pušky3b., Fc Barina 0b. 
B skupina: Žochári 6b., Ate-
am 3b., Hasiči 0b. 

V semifinále sa stretli 
mužstvá, ktoré skončili na 
prvom a druhom mieste ta-
buľky, teda A1 vs B2 a B1 
vs A2. Oba zápasy mali vý-
bornú úroveň, keď v tom 
druhom bola dráma do po-
sledných sekúnd s nasledov-
nými výsledkami: Žochári – 
Ml. pušky  5 : 1 a Výborný 
tím – Ateam 2 : 1. 

Nasledoval súboje o 
umiestnenie. O 5. miesto 
medzi mužstvami, ktoré 
skončili na tretích miestach 
v skupinách. Po drama-
tickom priebehu nakoniec 
rozhodli vo svoj prospech 
Bariňáci. Barina porazila 
Hasičov 5 : 2.

V zápase o 3. miesto hra-
li proti sebe porazené muž-
stvá zo semifinále. Aj toto 
stretnutie malo veľmi dobrú 
úroveň, aj keď sa strelecky 
presadili len hráči Ateamu, 
ktorý zdolal Mladé  pušky 
4 : 0.

Finálový zápas bol vy-
vrcholením celého turnaja. 
Šance sa striedali na oboch 

stranách, ale brankári drža-
li svoje mužstvá nad vodou 
a stav bol vyrovnaný až do 
samého záveru. Prítomní 
diváci sa nakoniec víťaz-
ného gólu dočkali až v po-
sledných sekundách zápasu, 
keď Žochári strhli víťazstvo 
na svoju stranu a zvíťazili 
nad Výborným tímom naj-
tesnejším rozdielom 2 : 1.

Najlepšími strelcami tur-
naja boli dvaja hráči z tímu 
FC Žochári, Patrik Zaťovič  
a Lukáš Unčík, obaja dali po 
7 gólov. 

Rozhodcom turnaja bol 
p. Ján Stacho, ktorý v skve-
lej atmosfére a s prehľadom 
rozhodoval všetky zápasy. 
O občerstvenie pre hráčov 
a divákov sa postarali diev-
čatá z PD Bošáca, ktoré sú 
zároveň aj poslankyne OZ 
a hlásateľom a zapisovate-
ľom bol Marián Kopunec st. 
Všetkým patrí veľká vďaka 
za organizáciu tohto tradič-
ného turnaja, ktorý sa koná 
vždy na koniec vianočného 
obdobia.

Bc. Jozef Mihala

šport šport
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z činnosti zO JDs v zem. Podhradí
Nový rok 2023 sme za-

čali 21.februára výročnou 
členskou schôdzou s oboz-
námením o činnosti a hos-
podárení za rok 2022. 

Zúčastnilo sa 34 členov 
a svojou prítomnosťou nás 
poctil a potešil starosta obce 
p. Miroslav Zámečník. 

Po privítaní sme si mi-
nutou ticha uctili pamiat-
ku nášho člena p. Tulisa 
Pavla, ktorý nás opustil 
21.10.2022. 

Zvlášť s úctou sme pri-
vítali našu najstaršiu členku 
p. Boženku Mažárovú, ktorá 
sa dožila krásneho životné-
ho jubilea 90 rokov a. po-
priali sme jej hlavne pevné 
zdravie , veľa lásky, šťastia 
a rodinnej pohody.

 Po oficiálnej časti, sa 
nám prihovoril pán staros-
ta, ktorý nás oboznámil s 
víziami, plánmi a činnosťou 
ohľadom rozvoja a zveľa-
ďovania našej krásnej obce. 
Vyjadril radosť, že sme sa 
zišli v tak peknom počte a 
úprimne poďakoval za po-
zvanie a možnosť zúčastniť 
sa schôdze. Poprial členom 

hlavne pevné zdravie, aby 
sme sa stretávali i naďalej 

a čo  najčastejšie. Prisľúbil 
nám, v mene svojom a aj v 
mene obecného zastupiteľ-

stva spoluprácu a pomoc v 
rámci svojich možností. 

Potom nasledovalo po-
hostenie - obed, ktorý nám 
pripravila Gastro-reštau-

rácia v Novom Meste n/V. 
Sladkú bodku ku kávičke a 
čaju  pripravili členky výbo-
ru v podobe fánok, keďže sa 
blížia veľkonočné sviatky. 
I takto sme si chceli priblí-
žiť tradíciu našich predkov, 
ktorí pripravovali túto slad-
kú dobrotu práve v tomto fa-
šiangovom čase. Fánky mali 
veľký úspech, pochutnali 
sme si na nich. Potom na-
sledovala voľná „zábava“. 
Členovia sa medzi sebou ví-
tali, niektorí sa dlhšiu dobu 
nevideli, rozhovory a debaty 
nemali konca. Pospomína-
li sme si na staré aj dnešné 
časy, ktoré nie sú vôbec 
ľahké, nakoľko politická si-
tuácia je veľmi vážna, ceny 
energií a potravín stúpajú, 
a nakoniec aj ceny liekov, 
ktoré sú potrebné hlavne 
nám v staršom veku. V pod-
večerných hodinách sme sa 
rozišli v dobrej nálade a s 
prianím stretnúť sa znova a 
všetci v zdraví v blízkej bu-
dúcnosti.

Text, foto: Eva Kopuncová, 
predseda ZO JDS v ZP

Branislav Václav 85 rokov Božena Mažárová 90 rokov Anna Lieskovská 85 rokov

Srdečne blahoželáme

historickým objektívom
 alebo najzaujímavejšie fotografie z bošáckej doliny

Kaštieľ v Trenčianskych Bohuslaviciach nechal postaviť 
František Anton Erdödy, bývalý vojenský generál Márie 
Terézie. Dokončený bol v roku 1763. Ako vidieť, stredná časť 
kaštieľa bola poschodová a mala prízemné krídla, pričom 
ľavé krídlo tvorila kaplnka. Pred kaštieľom sa nachádzalo 
jazero, za kaštieľom park a skleníky. Podľa správ z roku 1826 
park pripomínal „menší“ Versailles. V parku boli vysadené 
cudzokrajné dreviny, napr. akácie a z botanického hľadiska 
patril medzi najvzácnejšie v Európe. Nachádzali sa tu tiež umelé 
jaskyne, fontány, jazierka, altánky. Podľa dobových záznamov 
sa tu nachádzalo približne 400 sôch. Ku kaštieľu patril i mlyn a 
rozsiahle hospodárske stavby (na fotke v pozadí vľavo), ktoré 
boli asanované v 80-tych rokoch 20. storočia.
Posledný majiteľ kaštieľa bol barón Springer, ktorý bol 
akcionárom pri výstavbe železnice na Považí. Zadlžil sa a 
schátralý kaštieľ rozpredal na stavebný materiál. Mnoho sôch 
bolo využitých pri budovaní základov okolitých budov. V roku 
1905 bol kaštieľ zbúraný a kaplnku sa podarilo zachrániť vďaka maliarovi Jozefovi Hanulovi, ktorý v tom čase maľoval interiér 
kostola v Bošáci. Zbúraná časť kaštieľa siahala približne po dnešnú zvonicu.

Bošáca koncom tridsiatych rokov, teda tesne pred II. svetovou vojnou. Ako vidieť námestie je ešte s nespevneným povrchom. V strede 
námestia bola studňa, kam chodili na 
vodu ľudia z okolia. Pred obchodom „U 
Kačíčky“ je ruch. Z domov na pravej 
strane od budovy obecného domu dnes už 
nestojí obchod s textilom a potravinami, 
ktorý vlastnil Donáth, prezývaný „Muric“. 
Ďalej v priestore dnešnej predajne obchodu 
drogérie  bol obchod krajčírky Malvíny 
Schillerovej. Nestoja ani dva ďalšie domy 
– dom bývalého funkcionára MNV Bošáca 
– Profjetu a obchod Mäso – údeniny vedľa 
dnešného Hostinca (posledná budova 
vpravo). Vpravo vidieť roh „Poláčkéch“ 
výšky. 

Pripravil PaedDr. Daniel Bradáč

Najstaršia fotografia námestia v Bošáci je z konca 19. 
storočia. Vidieť na nej budovy obchodíkov, ktoré stoja ešte 
aj dnes. Pôvodne vlastnil tieto objekty židovský statkár a 
obchodník Berger. Z bývalej stodoly v dvadsiatych rokoch 
vznikla telocvičňa spolku Sokol. Berger vlastnil aj obchod 
a hostinec, ktoré zachytáva  fotografia. Väčšinu obchodov 
v Bošáci vlastnili židia. Mnohí z nich však živorili. Hlavná 
cesta bola tiež neupravená. V pozadí, v priestore pred 
dnešnou Sokolovňou, si môžeme všimnúť vysoké stromy, 
pravdepodobne lipy. Jedná sa o jednu z najstarších a 
nepochybne najkrajších pohľadníc Bošáce. 

história z matriky
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Narodil sa
Matúš Savara 

Opustili nás
Silvester Sedmák 
Mária Balajová 

Mária Švorčíková

Veronika Ležáková

Manželstvo uzavreli
Lukáš Šlosár – Veronika Keszeliová
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60 rokov 
Dujničová Jarmila
Černá Janka

Ľudmila Kočická  
Iveta Ochodnická
Jarmila Morongová
Ladislav Gál

65 rokov
Benková Elena
Čičó Karol
Hrivnák Dušan
Matejovičová Anna
Minárčic Kamil
Jašková Ľudmila

Alena Lieskovská

70 rokov 
Minárčic Karol
Kozic Milan

Stanislav Hrabina
Pavol Šesták
Peter Tulis
Michal Janega

75 rokov 
Brezováková Daniela
Zacharová Alžbeta
Oravec Milan
Zachara Ján
Kusendová Emília

Slávka Daranská
Vlasta Kaššovicová, 
MUDr.
Oľga Pevná

85 rokov
Kaššovicová Mária
Kollárová Magdaléna
Brdová Alžbeta

Anna Lieskovská
Branislav Václav

86 rokov
Kozáček Pavel

Emília Strapinová

87 rokov
Anna Matejíková

88 rokov
Anna Dedíková
Mária Poláčková

89 rokov
Mikulcová Božena

90 rokov
Pevný Pavel

Božena Mažárová

91 rokov
Mária Šenkárčinová

93 rokov
Benko Matej

95 rokov
Ondrášek Vladimír


